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Reduir la mobilitat i els contactes, 
principals objectius de les autoritats
Les activitats socials, culturals i esportives han quedat suspeses davant la ràpida propagació del virus

ESPAIS TANCATS
L’accés als parcs està restringit a partir de les 
20h i les zones de pícnic forestals han quedat 
provisionalment tancades

CRISI COVID-19

A mesura que avança la tardor 
i davant de l’elevat nombre de 
contagis per la Covid-19, les 
restriccions han anat en aug-
ment a Catalunya. A tots els 
municipis s’ha imposat el toc de 
queda nocturn –de 22 a 6h– i 
el confi nament perimetral du-
rant el cap de setmana, des de 
les 6h del divendres fi ns a les 
6h de cada dilluns. La mobili-
tat en aquestes franges horàries 
es limita a motius laborals; as-
sistir o tenir cura de persones 
especialment vulnerables; anar 
a centres mèdics i sanitaris o a 
qualsevol altra situació de ne-
cessitat degudament justifi cada.

Suspensió d’actes i limitacions. 
També s’han suspès les activi-
tats socials, culturals i esportives 
–tret de les professionals– el que 
ha motivat tancar momentània-
ment o bé limitar l’accés a dife-
rents equipaments municipals. 
Els bars i restaurants continuen 
sense poder obrir des de mitjans 
d’octubre –només poden atendre 

a través de fi nestreta o a domi-
cili. Altres establiments que han 
de seguir tancats són els negocis 
d’estètica que s’han mobilitzat 
contra la decisió. Les perruqueri-
es i els massatgistes, de moment, 
poden seguir funcionant. 
D’altra banda, les grans super-
fícies comercials han hagut de 
tancar portes i els petits comer-

ços de la localitat han tornat a 
limitar l’aforament al 30%. 
Els centres educatius continuen 
oberts encara que no poden fer 
les activitats extraescolars que 
no garanteixin el manteniment 
dels grups bombolla instaurats 
per classe, motiu pel qual mol-
tes de les que s’ofertaven han 
hagut de ser suspeses.

Pilar Abián | Redacció

Les restriccions que 
afecten el sector de la 
restauració i els centres 
d’estètica es mantenen PI
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Dos homes se saluden a la rambla dels Països Catalans des de la distància, seguint les recomanacions marcades per les autoritats sanitàries

Les escoles i centres 
educatius continuen 
oberts encara que no 
poden fer activitats 
extraescolars que no 
garanteixin mantenir 
els grups bombolla

La gestió de les 
sancions passarà 
a ser municipal
Si bé les denúncies tramitades 
des de l’inici de la pandèmia 
es derivaven a la Generalitat 
i a la Delegació del govern, a 
partir d’ara les considerades 
de caràcter lleu les gestiona-
rà directament l’Ajuntament. 
Al Ple del mes d’octubre es 
va acordar per unanimitat de 
tots els grups –ECP, PSC, ERC 
i Cs– demanar al govern auto-
nòmic aquesta competència, 
tal com permet la llei. 
El consistori podrà imposar  
denúncies pels motius se-
güents: l’ús inadequat de la 
mascareta; l’incompliment 
dels horaris d’establiments o 
activitats; la manca de proto-
cols anti-covid quant a control 
d’accessos a establiments, 
mesures d’higiene, limita-
cions d’aforament i distàn-
cia de seguretat fi xats per 
les autoritats competents; 
el consum compartit de be-
gudes alcohòliques a la via 
pública, i l’incompliment de 
l’aïllament domiciliari i de les 
ordres de confi nament que es 
dictin, entre d’altres | PA



031a quinzena | Novembre 2020 03Actualitat

SÍ
LV

IA
 A

LQ
U

ÉZ
AR

La nit del 31 d’octubre, un equip de Montcada Comunicació va acompanyar la Policia Local durant el servei de nit sense moltes incidències

La Policia Local organitza controls 
aleatoris, especialment a la nit

L’alcaldessa, Laura Campos 
(ECP), s’ha pronunciat sobre 
l’“impacte directe” en la quo-
tidianitat del municipi de les 
noves restriccions imposades 
per la Generalitat per frenar 
l’avenç de la segona onada de 
la pandèmia que impliquen 
el confi nament perimetral de 
la localitat durant el cap de 
setmana així com l’aturada 

d’activitats culturals, socials i 
esportives. 

Restriccions. “No són com les 
que es van instaurar al març 
però tenen una gran afecta-
ció en el dia a dia i, sobretot, 
en la limitació de la mobili-
tat”, ha manifestat l’edil. En 
aquest context, l’alcaldessa 
ha tornat a fer una crida a la 

col·laboració ciutadana però 
acompanyada d’un toc d’aten-
ció a les administracions que 
gestionen la pandèmia: “Tots 
ens hem de sentir interpel-
lats i actuar amb responsabi-
litat, però això ha d’anar de la 
mà d’un reforç de recursos i 
d’una injecció econòmica a la 
sanitat pública; si no és així, 
no ens en sortirem” | PA

CRISI COVID-19

‘Tots hem d’actuar amb responsabilitat 
però, sense més recursos per a la 
sanitat pública, no ens en sortirem’
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Des del toc de queda, el nivell de compliment de la normativa és alt i el nombre d’incidencies, baix
Pilar Abián | Redacció

La Policia Local és l’encarregada 
de garantir el compliment de les 
mesures anti-covid al municipi i 
ho fa a través de les patrulles dià-
ries i de controls aleatoris. “Ente-
nem que restringir la mobilitat 
pugui causar malestar, espe-
cialment entre els joves, però 
són mesures necessàries en 
l’actual context”, ha manifestat 
el responsable del cos, José Ma-
nuel Martín, qui ha avancat que 
la Policia Local ha augmentat de 
nit els agents, els cotxes patrulla  i 
el controls. 
Malgrat tot, el nombre de denún-
cies cursades per incompliment 
de les normes ha estat fi ns ara 
baix, fet que Martín atribueix a 
que la ciutadania entén les res-
triccions. “Tots hem de prendre 
consciència que només actuant 
amb responsabilitat podrem 
fer front a aquesta pandèmia”, 
ha dit el cap policial.

El risc de transmissió de la Co-
vid-19 al municipi continua bai-
xant i a data del 5 de novembre 
–en el moment de tancar aques-
ta edició– se situa en el 0,89 
mentre que la mitjana de Ca-
talunya és d’0,95. Des de fi nal 
d’octubre la xifra al municipi ja 
estava per sota de l’1, concreta-
ment en 0,90, segons les dades 
facilitades pel Departament de 
Salut a través del portal dadesco-
vid.cat. També ha baixat la taxa 
de rebrot de 920 en la penúltima 
setmana d’octubre a 679, mentre 
que a la resta del país és de 739.
Altres dades que aporta Salut 
són que el nombre de pacients 
de la localitat ingressats a cen-
tre hospitalaris a causa del virus 
són 12, tres dels quals es troben 
a l’UCI. Des de l’inici de la pan-
dèmia, a principi de març, s’han 
comptabilitzat 1.258 positius a 
Montcada i un total de 33 de-
funcions, dues de les quals en la 
darrera setmana d’octubre | PA

Els risc de 
transmissió del 
virus al municipi, 
per sota de la 
mitjana catalana
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 Deixalleria i deixalleries mòbils

 Oficina Atenció Ciutadana (OAC)

 Oficina Local d’Habitatge

 Oficina d’Atenció a la Dona (OAD)

OMIC (Oficina Municipal 
d’Informació a les persones 
Consumidores)

 Regidoria d’Esports

Servei de Promoció Econòmica
 i Ocupació

Serveis Socials i Polítiques 
d’Inclusió (Casa de la Vila i Espai 
Cultural Kursaal)

SERVEIS PÚBLICS MUNICIPALS 
AFECTATS PER LES MESURES 
DE PREVENCIÓ DE LA COVID-19

EQUIPAMENTS I ESPAIS AMB RESTRICCIONS HORÀRIES O DE SERVEIS

Montcada Il·lusió Responsabilitat

#MiRemcapalfutur
www.montcada.cat

VIGENTS DES DEL 30 D’OCTUBRE

Auditori Municipal 
Obert amb un aforament del 30%.
De dimarts a divendres, de 17 a 21 
h; dissabte, de 17 a 21 h, i diumen-
ge, d’11 a 14 h. Tel. 935 751 289
auditori@montcada.org

Biblioteca Elisenda de Montcada 
Només farà el servei de préstec, les 
devolucions cal fer-les a les bústies 
de retorn.
Préstec a domicili. Cal omplir un 
formulari allotjat a
biblioteques.montcada.cat, o trucar 
al 934 925 959

Casa de la Vila 
· Serveis Socials i Polítiques d’In-

clusió. Atenció a usuaris amb cita 
prèvia.
· Museu Municipal. Visites concer-
tades, de 8 a 14 h, al 610 144 499 o 
a museumunicipal@montcada.org
· Sala de plens. Oberta només per 
a bodes civils i amb un aforament 
limitat del 30%.
· Sala d’exposicions amb afora-
ment limitat del 30%. De 17 a 20 h.

Cementiri Municipal
Obert amb un 30% de l’aforament.

Espai Cultural Kursaal 
Serveis Socials i Polítiques d’Inclu-
sió. Atenció a usuaris amb cita prè-
via.

Parcs infantils, parcs de salut
i cal·listènia
Tancats de 20 a 9 h de l’endemà.

 Biblioteca Can Sant Joan

 Casa de les Aigües

 Camp de Futbol de Can Sant Joan

 Casino de Terra Nostra

Casal de la Gent Gran Casa
de la Mina

 Centre Cívic Can Cuiàs

 Centre Cívic L’Alzina

 Centre Cívic La Ribera

 Espai Jove Can Tauler 

 Estadi Municipal de Futbol

Hotel d’entitats (excepte centres 
oberts municipals)

 Montcada Aqua

 Pavelló Municipal Miquel Poblet

 Pistes de Petanca

 Pista coberta i gimnàs Zona Centre

 Pista esportiva de Can Cuiàs

Pistes exteriors escola Elvira 
Cuyàs

 Pistes exteriors escola El Viver

 Teatre Municipal

 Zona d’Atletisme

EQUIPAMENTS TANCATS AL PÚBLIC

Totes les instal·lacions esportives estaran tancades excepte per a partits i entrenaments autoritzats sense públic.

SERVEIS AMB ATENCIÓ PRESENCIAL I CITA PRÈVIA

MESURES DE SEGURETAT 
PER LA COVID-19:

La petició de cita prèvia i la informacio telemàtica es pot solicitar els telèfons 
i adreces electròniques que podeu consultar a www.montcada.cat
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La temporada pot estar perduda
Les noves restriccions anti-
covid han obligat a suspendre 
els entrenaments esportius i 
les competicions. Només po-
den continuar en actiu els dos 
equips que juguen a la catego-
ria nacional, el sènior A mascu-
lí del CH La Salle i el juvenil A 
del FS Montcada.  
El complex esportiu Montcada 
Aqua també ha hagut de tan-
car les portes i s’han cancel·lat 
les activitats que organitza la 
Regidoria d’Esports als equi-
paments municipals. Les mesu-
res estan previstes fi ns al 12 de 
novembre tot i que, després de 
l’experiència de la primera ona-
da de la pandèmia, els clubs lo-
cals s’ensumen que la suspen-
sió s’allargarà més temps. 

Valoracions. “La situació era 
previsible, però tinc poques 
esperances de continuar la 
competició aquest any”, ha 
comentat Iban Tey, tècnic de la 
UE Sant Joan Atlètic, club que 
va decidir suspendre els entre-
naments abans de l’anunci de 
les noves restriccions. En aques-
ta línia també s’han manifestat 
altres entrenadors i directius, 
que veuen difícil que la situació 
es pugui revertir en breu. “No 
creiem que puguem tornar a 

l’activitat abans de gener”, 
ha apuntat el president del CD 
Montcada, Ramon Salvanyà. 
Per a l’entrenador de la UD 
Santa María A, Guillermo An-
drés, tampoc no ha estat cap sor-
presa. “Ja ens ho esperàvem; 
confi em que l’aturada no ens 
perjudiqui anímicament”, ha 
dit. Carles Vilalta, president de 
la UB MiR, també s’ha mostrat 
resignat: “Ens adaptarem a la 
situació i esperem que al de-
sembre recuperem aquesta 
nova normalitat”.

Veus crítiques. Alguns tècnics 
i directius discrepen, però, so-
bre la suspensió dels entrena-
ments, en considerar que l’es-
port incideix directament en 
la salut, l’educació i la forma-
ció. “Hem treballat molt per 
implementar els protocols 
anti-covid i posar en marxa 
la temporada i no ha servit 
per res”, lamenta el coordi-
nador del FS Montcada, Jaime 

Els clubs locals, escèptics amb la possibilitat que els entrenaments i les competicions es puguin reprendre en breu
Sílvia Alquézar | Redacció

Només dos equips que 
juguen a nacional, el 
sènior A de La Salle 
i el juvenil A del FS 
Montcada, poden seguir 
amb la competició

La programació del Teatre 
s’adapta als nous horaris 

La programació d’espectacles 
podria veure’s alterada els prò-
xims dies en funció de l’evolu-
ció sanitària i de possibles am-
pliacions o pròrrogues de les 
restriccions anti-covid fi xades 
el 25 d’octubre. De moment, 
teatres i cinemes s’han vist obli-
gats a tancar durant 15 dies. 
Preveient que es puguin tornar 
a obrir passat aquest període 
–el 12 de novembre–, l’Ajunta-
ment manté la cartellera fi xada 
amb només un canvi de data 
i avança una hora, a les 20h, 
l’inici dels espectacles. 
Aquest mes les funcions pro-
gramades al Teatre Municipal 
són: ‘L’èxit de la temporada’, 
amb El Terrat –que s’ha traslla-
dat del 13 al 20 de novembre; 

‘Señora de rojo sobre fondo 
gris’, amb José Sacristán –21 de 
novembre; i ‘Mujeres de músi-
ca’, el concert de Sole Giménez 
–el 27 de novembre. 
Amb l’entrada en vigor del toc 
de queda nocturn, la Generali-

tat va estipular que els teatres 
puguin tancar a les 22h com a 
molt tard i que els espectadors 
tinguin un marge d’una hora 
per tornar a casa, sempre i 
quan puguin acreditar la seva 
assistència a l’acte.

CRISI COVID-19

De moment, es mantenen els espectacles previstos a partir de mitjan de mes

Pilar Abián | Redacció

El Teatre, ara tancat, va tornar a obrir a principi d’octubre amb les noves mesures anti-covid

L’INS La Ferreria recupera
la normalitat després del 
trasbals dels falsos positius
El 31 d’octubre l’INS La Ferre-
ria va tornar a reprendre bona 
part de les classes presencials 
després de dues setmanes de 
trasbals arran el cribratge massiu 
fet pel Departament de Salut el 
dia 19 i en el qual van participar 
1.083 persones entre alumnat, 
professorat i personal no docent. 
Una errada del laboratori va si-
tuar inicialment el nombre de 
positius en un 17%, obligant a 
confi nar prop de 400 estudiants. 
Un cop repetides les proves es 
va constatar, però, que la xifra de 
casos diagnosticats no arribava 
al 2% –12 persones en total. 
El retard en el traspàs de la in-
formació va fer que molts dels 
afectats i els seus familiars di-
rectes es confi nessin més d’una 
setmana sense motiu, fet que va 
provocar el malestar de les famí-
lies, així com del propi INS i de 

l’Ajuntament que van fer arribar 
una queixa formal als respon-
sables del departament. “Estic 
convençuda que es van adonar 
de seguida de l’errada; no en-
tenc perquè no ens van alertar 
abans, tot i seguir confi nats ho 
hauríem viscut tot amb menys 
angoixa”, ha explicat Alicia Fons, 
mare d’una alumna de 2n d’ESO. 

Malestar. Les crítiques s’han 
adreçat als gestors del cribratge, 
més que no pas al personal dels 
CAP locals, als quals agraeixen 
el tracte rebut. Una altra mare 
d’un fals positiu, Dámaris Sán-
chez, també ha volgut fer cons-
tar la seva felicitació a la direcció 
de l’institut: “Em sap greu la 
imatge que s’ha donat del cen-
tre com si no fos un espai segur, 
quan segueix estrictament totes 
les mesures anti-covid” | PA

Diferents entrenadors i directius consideren que la pràctica esportiva és segura i que aturar-la pot tenir un impacte negatiu en els infants i joves 

Martínez. “Estem d’acord que 
el més important és la salut, 
però aturar-ho tot és un cop 
molt dur”, opina el coordina-
dor del FB Montcada, Dani 
Busquets, qui es mostra preo-
cupat perquè els infants i joves 
tornin a “la vida sedentària i a 
les pantalles”. 
En opinió del coordinador de 
l’AEE Montserrat Miró, Josep 
Segura, “els entrenaments són 
una vàlvula d’escapament 
per als jugadors, molt dels 

quals estudien i fan classes 
en línia”. Per la seva banda, el 
president de l’escola de futbol, 
Antoni Sánchez, també ha desta-
cat que diferents estudis demos-
tren que “la taxa de contagis en 
l’àmbit esportiu és molt bai-
xa”, una opinió que comparteix 
el coordinador i l’entrenador del 
sènior de l’AE Can Cuiàs, Toni 
Moreno: “La mesura és molt 
dura, perquè els clubs estem 
complint els protocols i els 
contagis són mínims”.

Impacte econòmic. Diverses en-
titats han avançat algunes deci-
sions econòmiques que posaran 
en marxa a conseqüència de la 
Covid-19. Així, el president del 
CH La Salle, Josep Maresma, 
ha explicat que l’entitat “atu-
rarà el cobrament de quotes 
aquest mes  de novembre a 
l’espera que la situació millo-
ri”. En el cas del FB Montca-
da, l’entitat estudiarà la forma 
de compensar les famílies per 
l’aturada de l’activitat.
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CONTRA L’INCIVISME
Un triangle groc marca les deixalles 
abandonades a la via pública sense 
fer ús del servei gratuït de recollida

TE CONNECTIVITY

El comitè d’empresa considera que el 
tancament de la planta és ‘injustifi cat’
Els sindicats demanen a la direcció que retiri l’ERO per negociar les condicions per mantenir l’activitat industrial
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Laura Grau | Pla d’en Coll

El comitè d’empresa de TE Con-
nectivity demana la retirada de 
l’ERO presentat per la direcció 
europea per considerar que no 
hi ha raons objectives que justi-
fi quin el tancament de la planta 
del Pla d’en Coll i insta la multi-
nacional a complir l’acord signat 
fa un any que va deixar fora 94 
treballadors, però va incloure un 
pla industrial per als propers tres 
anys. Aquest és el posicionament 
de la representació sindical a la 
mesa de negociació, constituida 
el 29 d’octubre, on la direcció 
va donar a conèixer l’informe 
tècnic per justifi car el tancament 
de la fàbrica de Pla d’en Coll, que 
afecta 248 persones –la resta de 
la plantilla, fi ns a 320, és personal 
de màrqueting i atenció al públic.

Valoració. Segons el president del 
comitè d’empresa, Pedro Prieto 
(CCOO), “en aquest informe, 
no hi ha arguments ni econò-
mics ni productius que justifi -
quin el tancament”, ha dit. El 
comitè atribueix la mesura a la 

voluntat de deslocalitzar l’acti-
vitat de Montcada i derivar-la a 
les fàbriques d’Alemanya i Txè-
quia amb l’objectiu de mantenir 
la seva producció, “ja que els 
valors d’efi ciència i produc-
tivitat d’aquestes plantes són 
baixos”, ha indicat Prieto. En 
el moment de tancar aquesta 
edició, el comitè està estudiant 
fer un pas més en les mobilitza-
cions, que fi ns ara han consistit 
en concentracions diàries davant 
de la fàbrica per intentar evitar 
la sortida del material fabricat.

Concentració de treballadors i representants sindicals a les portes de la planta de TE Connectivity el 26 d’octubre, pocs dies després de conèixer la intenció de l’empresa de tancar l’activitat

‘Volen traslladar la 
producció a les plantes 
d’Alemanya i Txèquia, 
menys productives’

La plantilla rep visites de suport de partits com ECP i el PSC

Els treballadors de TE Connecti-
vity han rebut mostres de suport 
per part de diferents formacions  
polítiques, que s’han apropat 
a la planta de Pla d’en Coll. La 
diputada d’En Comú Podem 
(ECP) al Parlament de Catalu-
nya, Jessica Albiach, i l’alcaldes-
sa de Montcada, Laura Campos, 
també dels comuns, es van reu-
nir el passat 25 d’octubre amb 

membres del comitè d’empresa 
per traslladar-los el seu suport i 
canalitzar una pregunta al Par-
lament europeu a través del seu 
diputat Ernest Urtasun. L’en-
demà, representants del grup 
municipal socia lista –Bartolo 
Egea, Nani López, José M. Pé-
rez, Adoración Alcalà i Andreu 
Iruela– i membres de l’executi-
va de l’agrupació local van par-

ticipar en la concentració dels 
empleats.  “Encara queda partit, 
ens neguem a acceptar que els 
treballadors amb una qualifi -
cació empresarial de les més 
altes d’Europa i amb més ex-
periència es quedin enrere”, va 
manifestar el PSC a través d’un 
comunicat. ERC i Cs també han 
mostrat el suport a la plantilla 
des de les xarxes socials | PA
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Tots els grups municipals del 
consistori –ECP, PSC, ERC 
i Cs– van aprovar per unani-
mitat al Ple d’octubre noves 
subvencions destinades al co-
merç local. D’una banda, es va 
donar llum verda a les bases 
reguladores per a ajuts a enti-
tats comercials amb l’objectiu 
de fer campanyes per dinamit-
zar el comerç de proximitat, 
molt castigat per la pandèmia. 
La dotació per a aquesta sub-
venció serà de 3.000 euros. 
Aquesta mateixa xifra també 
es destinarà a subvencionar la 
taxa d’obertura de nous esta-
bliments o el tràmit de canvi 
de nom d’un negoci durant el 
2020.

Marc de pandèmia. “L’origen i 
la motivació d’aquests ajuts 
són comunes, fer front als 
efectes devastadors en l’ac-
tivitat econòmica i, especial-
ment, en el petit comerç que 
està tenint la pandèmia”, va 
assenyalar el regidor de Co-
merç i Turisme, Salva Serrato-
sa (ERC). A requeriment del 
PSC, l’edil també va anunciar 
que en breu es reunirà la Taula 
d’emergència econòmica i so-
cial on hi ha representants de 
les associacions de comerciants 
del municipi i de tots els grups 
municipals.
L’alcaldessa, Laura Campos 
(ECP), va tancar el punt agraint 
la unanimitat de totes les for-
macions. “Ajudar a la dina-
mització comercial és molt 
important davant d’aquesta 
situació; cal abocar tots els 

Subvenció municipal per promoure 
campanyes de dinamització comercial
L’Ajuntament també bonifi carà la taxa d’obertura de nous establiments i el tràmit de canvi de nom de negocis durant el 2020

PLE D’OCTUBRE

Per subvencionar les campanyes comercials, el consistori destinarà 3.000 euros, la mateixa xifra que hi haurà per a ajuts a l’obertura de noves botigues
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Pilar Abián | Redacció

Llum verda a la moció de Cs contra el transfuguisme

La moció insta el govern autonòmic a destinar més recursos a l’atenció 
primària, a la reobertura dels CAP tancats, a la millora de la coordinació 
entre departaments de la Generalitat per detectar les cadenes de trans-
missió del virus i a donar suport a les mobilitzacions dels professionals 
sanitaris. Tots els grups van votar a favor del text íntegrament, excepte 
ERC, que va emetre un vot diferenciat en contra del punt en què es 
qüestiona la gestió i la inversió del govern autonòmic en l’atenció primà-
ria en l’actual context de pandèmia.

ERC i ECP, a favor de la retirada de privilegis al 
rei emèrit arran dels escàndols que l’envolten
La moció, presentada per ERC, demana retirar els títols honorífi cs a 
Joan Carles de Borbó, així com nom de carrers i privilegis, reprobar al 
president Pedro Sánchez per la col·laboració del govern espanyol en 
la seva sortida del país i promoure un referèndum perquè la ciutada-
nia decideixi quin model d’Estat vol. La proposta no va rebre el suport 
del PSC, que es va abstenir, ni de Cs, que hi va votar en contra.

La proposta de Cs per fer un pla municipal con-
tra l’ocupació il·legal d’habitatges no prospera
Cs va advocar davant del plenari per fer un Pla municipal contra l’ocupació 
il·legal que assegurés la devolució dels immobles afectats als legítims pro-
pietaris, la posada en marxa de mecanismes per vetllar per la seguretat i la 
convivència veïnal als barris de Montcada amb pisos ocupats i fer un cens 
d’immobles ocupats, diferenciant els que ho són per motivacions delictives 
o per necessitats socials i promovent que els pisos dels grans tenidors es 
destinin a lloguer social. Tot i estar d’acord en alguns aspectes de la moció, 
el grup municipal d’ERC hi va votar en contra en considerar que no fa prou 
èmfasi en la necessitat de treballar pel dret a un habitatge digne. També 
aquest va ser l’argument d’ECP, a més d’afegir que la proposta incideix en 
l’enduriment de les penes per ocupació aprovades per l’anterior govern del 
PP. L’únic partit que va donar suport a la moció de Cs va ser el PSC.

Coincidint amb la reactivació al Congrès de la Comissió de seguiment 
del pacte que van acordar tots els grups parlamentaris al 2006 per 
erradicar el transfuguisme, Cs va presentar una moció que va rebre el 
suport dels dos grups del govern –ECP i ERC– i el vot contra del PSC. 

El grup taronja posa sobre la taula el debat sobre 
la jornada partida o contínua a les escoles
El grup de Cs es va quedar sol defensant la moció que va presentar perquè 
les famílies i els centres educatius puguin escollir la jornada contínua si ho 
creuen convenient. Compactar l’horari lectiu de 9 a 14h és una demanda 
que impulsen diferents plataformes i col·lectius amb l’argument que su-
posaria més benefi cis per a l’alumnat i la conciliació de les famílies. Els 
grups del govern, ECP i ERC, van votar en contra de la moció entenent 
que compactar la jornada pot afavorir les desigualtats entre l’alumnat i no 
segueix la línia del que estan fent altres països europeus. El grup del PSC 
va preferir abstenir-se, reconeixent que el tema és polèmic i compta amb 
tants defensors com detractors.

Aprovat un text presentat pel PSC per reclamar 
més recursos per a l’atenció primària

esforços per minimitzar l’im-
pacte que aquesta crisi està 
tenint”, va dir Campos.

Ordenança de transparència. Al 
Ple d’octubre també es va apro-
var defi nitivament l’ordenança 
de transparència i administra-
ció electrònica. Es tracta d’una 
norma que vetlla per la plena 
incorporació dels mitjans elec-
trònics a l’activitat administra-
tiva municipal amb instruments 
com el portal d’Internet, la seu 
i el registre electrònics, l’Ofi cina 
d’Assistència en Matèria de Re-
gistres i el tauler d’anuncis.

MOCIONS DEBATUDES
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Triangles de color groc per
alertar sobre l’incivisme
El consistori etiqueta els voluminosos i les deixalles abandonades al carrer
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CAMPANYA DE CONSCIENCIACIÓ

L’etiqueta de color groc que col·loquen les agents cíviques vol cridar l’atenció sobre l’incivisme

Pilar Abián | Redacció

Marcar amb un vistós trian-
gle groc els voluminosos i les 
bosses d’escombraries que són 
abandonades al carrer és una 
de les noves accions incloses 
a la campanya de consciencia-
ció posada enguany en marxa 
per l’Ajuntament amb el lema 
‘Ens estimem Montcada. Cui-
dem-la!’. La tasca l’estan duent 
a terme les agents cíviques con-
tractades pel consistori. Aquesta 
etiqueta de color groc vol cridar 
l’atenció sobre l’incivisme i ani-
mar la ciutadania a denunciar 
els autors de l’abandonament de 
deixalles a la Policia Local.

“És molt important comptar 
amb la col·laboració ciutada-
na per tal de localitzar i san-
cionar les persones incíviques, 
que no saben viure en societat 
i que no s’estimen el nostre 
municipi”, ha manifestat el regi-
dor de Serveis Municipals, Juan 
Carlos de la Torre (ECP). 
Lluitar contra l’abandonament 
de voluminosos i deixalles al 
carrer és una de les prioritats 
del govern municipal –ECP i 
ERC–, segons ha assenyalat 
l’edil, tot recordant que l’Ajun-
tament posa a disposició dels 
veïns un servei gratuït de reco-
llida de mobles i andròmines a 

domicili –només cal trucar al 
900 150 140, de dilluns a di-
vendres, de 9 a 14h, o enviar 
un correu electrònic a mobles.
montcada@fcc.es. 

Preservar l’espai públic. La cam-
panya de conscienciació posa-
da en marxa pel consistori va 
acompanyada d’un major con-
trol policial i de la modifi cació 
de les ordenances municipals 
de convivència ciutadana i de 
tinença responsable d’animals 
de companyia en la línia de 
preservar l’espai públic i d’in-
crementar les sancions econò-
miques contra l’incivisme.

El Consell municipal de civisme 
es constituirà a fi nal de mes

Pilar Abián | Redacció

El 24 de novembre es constitui-
rà el Consell municipal de civis-
me i convivència, un òrgan de 
participació ciutadana que pro-
mou el consistori per treballar 
de manera conjunta i consensu-
ada amb entitats i agents socials 
accions destinades a millorar el 

municipi. La sessió de presenta-
ció es farà en línia i serà oberta 
a tota la ciutadania a través del 
web montcada.cat. 
El Consell,  de caràcter consul-
tiu i deliberatiu, estarà format 
per representants del govern i 
de tots els grups municipals a 
més de membres de la Policia 

Local, Protecció Civil, entitats 
veïnals, comercials, mediambi-
entals, de gent gran i de per-
sones nouvingudes, així com 
la Taula Cívica de la Ribera, 
el col·lectiu ‘Voreres netes’ de 
Can Sant Joan i la Xarxa An-
tirumors. El plenari es reunirà 
un mínim de tres vegades l’any.

El consistori vol implicar la ciutadania en la millora de la convivència 

Dijous 12 de novembre,

a les 19 h

Pressupostos 
municipals

2021

Audiència Pública

Seguiu la sessió per
www.montcada.cat

La Junta de Govern Local en sessió del dia 19 de d’octubre de 2020, ha acordat:

PRIMER.- Aprovar inicialment el projecte d’urbanització de la Vallençana Baixa (PAU 1 i PAU 2) del terme 
municipal de Montcada i Reixac promogut per l’Ajuntament.

SEGON.- Sotmetre el projecte d’urbanització a informació pública per termini d’un mes, mitjançant la 
publicació al Butlletí Oficial de la Província, a un dels diaris de més divulgació a l’àmbit municipal, al taulell 
d’anuncis, així com a l’e-tauler de l’Ajuntament.

TERCER.- Sol·licitar informe a l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA), Bombers de la Generalitat, Oficina 
Tècnica de Gestió d’Infraestructures de la Diputació de Barcelona, Gerència d’espais naturals de la Diputació 
de Barcelona i establir un termini d’un mes per tal que les empreses de subministrament de serveis (Aigües 
de Barcelona, Endesa i Telefònica) es pronunciïn sobre el projecte d’urbanització.

El projecte podrà consultar-se al departament Servei Jurídic de l’Àrea Territorial de 8 a 14 hores,  
Av. de la Unitat 6 i en la web municipal www.montcada.cat en l’apartat eTauler.

Montcada i Reixac, 26 d’octubre de 2020

L’ Alcaldessa, Laura Campos Ferrer

EDICTE

Ampliació del servei de la Deixalleria 
mòbil a més barris del municipi
A partir del 17 de novembre, la Deixalleria mòbil es desplaçarà també a 
la Ribera, la Font Pudenta i Mas Duran. La reorganització del servei té 
com a objectiu facilitar-ne l’accés a la ciutadania i promoure el reciclatge 
de residus. Amb aquest canvi, el calendari defi nitiu serà el següent: 
dimarts al matí a Can Sant Joan (plaça Bosc) i a la tarda, a la Ribera 
(davant Centre Cívic); dimecres al matí, a Montcada (carrer Guadiana) 
i a la tarda, a la Font Pudenta (c. Riera de Sant Cugat cantonada amb 
Pere de Montcada); dijous al matí, a Terra Nostra (plaça del Poble) i a la 
tarda, a Montcada Centre; divendres al matí, a Mas Rampinyo (c. Santa 
Fe) i a la tarda, a Mas Duran (plaça Joan Miró) i els dissabtes, a Can Cui-
às (Centre Cívic). L’horari del servei és de 9.30h a 13.30h i de 16.30h a 
18.30h. Els dilluns el servei l’ofereix l’ÀMB a Pla d’en Coll (Rambla dels 
Països Catalans amb el camí de la Font Freda), de 10 a 13h | LR

El Ple de l’Ajuntament en sessió tinguda el dia 22 d’octubre ha aprovat provisionalment l’expedient de 
modificació de les Ordenances Fiscals i de Preus Públics per a 2021, el qual se sotmet a informació 
pública durant un període de 30 dies hàbils a comptar des de l’endemà de la publicació d’aquest 
anunci en el Butlletí Oficial de la província, perquè siguin examinats i qualsevol persona interessada 
pugui presentar-ne les reclamacions i al·legacions que consideri oportunes. 
Cas  que no se’n presenti cap,  l’expedient s’entendrà aprovat definitivament.
El contingut de la modificació  de les Ordenances Fiscals aprovada es podrà consultar a la seu 
electrònica de l’Ajuntament, www.montcada.cat.
Atès que l’anunci va ser publicar al BOP de 28 d’octubre de 2020, el termini de presentació  
d’al·legacions finalitza el dia 10 de desembre de 2020
Montcada i Reixac, 3 de novembre de 2020
L’ Alcaldessa, Laura Campos Ferrer

EDICTE
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“Estem satisfets de veure com 
en tan sols un any i mig s’ha 
dignifi cat aquest espai; el veï-
nat ha guanyat en via pública, 
en llum i en vistes, amb l’eli-
minació del mur de l’antiga i 
malaguanyada fàbrica”. Amb 
aquestes declaracions l’alcaldes-
sa, Laura Campos (ECP), va 
resumir la bona impressió que 
li va causar l’entorn del nou edi-
fi ci de Lidl, a l’antic solar que 
ocupava Aismalibar al polígon 
Foinvasa de Mas Rampinyo, 
durant la visita que va fer el 4 
de novembre acompanyada del 
president de l’Àrea Territorial, 
Jordi Sánchez (ERC).
El regidor va destacar que el 
projecte urbanístic ha contri-
buït a fer “més amable i cò-
moda la transició entre el 
sector residencial –separat 

per la carretera de Ripollet– i 
l’industrial”. L’edil també va 
constatar que amb aquest pro-
jecte Lidl, que compta amb el 
centre logístic que presta servei 
a les botigues de Catalunya 
i les seves ofi cines centrals a 
Espanya al polígon la Granja, 
es vincula encara més amb el 
municipi després que al 2016 
s’especulés amb el seu futur a 
la localitat per la impossibilitat 
d’ampliar les instal·lacions amb 
un projecte que no respectava 
la legalitat urbanística perquè 
afectava un corredor biològic. 
“Estem contents perquè Lidl 
no només no marxa, sinó que 
segueix invertint i creant llocs 
de feina a Montcada”, ha ma-
nifestat Sánchez.

Inversió milionària. Lidl ha in-
vertit 3,6 milions d’euros en la 

construcció de la primera boti-
ga que obrirà al municipi el 12 
de novembre i que comptarà 
amb una plantilla de 35 perso-
nes, generant 18 nous llocs de 
treball. 
A més de la superfície comer-
cial –1.300 m2–, l’edifi ci desti-
narà les seves plantes superiors 
a espais d’ús intern i disposarà 
d’un aparcament amb capa-
citat per a 120 vehicles i amb 
places per recarregar cotxes 
elèctrics. El projecte ha inclòs la 
urbanització de l’espai exterior, 
amb l’ampliació de les voreres i 
l’adequació de zones verdes.

Pilar Abián | Mas Rampinyo

L’alcaldessa i el regidor, en una visita a l’espai urbanitzat, acompanyats de representants de la multinacional i de tècnics municipals

MAS RAMPINYO

La urbanització 
de l’entorn de Lidl 
dignifi ca l’espai
El govern, satisfet amb la inversió feta al veïnat

Vista de la nova botiga de Lidl i de l’entorn urbanitzat per la multinacional en el marc del projecte
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Bartolo Egea es converteix 
en el primer secretari del PSC
El regidor obté el 64% dels vots de la militància i supera la candidatura d’Inés Fernández

POLÍTICA

Pilar Abián | Redacció

Bartolo Egea és el nou pri-
mer secretari del PSC local en 
substitució d’Andreu Iruela. La 
candidatura del regidor i cap 
de llista de la formació a les pas-
sades eleccions va obtenir el 28 
d’octubre el 64% dels vots per 
part de la militància superant 
l’altra llista encapçalada per Inés 
Fernández, també membre del 
grup municipal socialista. Cada 
candidat va presentar el seu pro-
jecte durant l’assemblea virtual 
que es va fer a les 18.30h i que 
va anar seguida de la votació 
presencial.
“El nostre projecte és de con-
tinuïtat amb la línia engegada 
fa cinc anys per tal de tenir una 
agrupació més forta, unida i 
moderna”, ha manifestat Egea. 
El partit també vol promoure la 
presència femenina. “Volem que 
hi hagi més dones entre la nos-
tra militància i potenciar les po-
lítiques femenines i inclusives”, 
ha dit el nou primer secretari.

Equip. La nova executiva de 
l’agrupació local del PSC està 
integrada per 12 membres. Al 
primer secretari l’acompanyen 
Abdel Hakim Naji (secretari 
d’organització i responsable de fi -
nances i acció electoral); Andreu 
Iruela (política municipal); Ado-
ración Alcalá (polítiques feminis-
tes i àrea social); Salva Muñoz 
(comunicació, xarxes i coordi-

nació territorial); Jordi Utrera 
(seguretat i coordinació del món 
local); Andrés Navarro (forma-
ció, agenda urbana i cooperació); 
Nani López (educació, cultura i 
esports); Alicia Egea (diversitat 
funcional i LGTBI);  Enriqueta 
Delgado (gent gran i pensions); 
Ismael Hernández (acció políti-
ca), i Rosa Mª Marín (ocupació, 
comerç i món empresarial).
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El nou president de l’agrupació local del PSC va ser el candidat del partit a les passades eleccions

COM GUANYAR DINERS: 
MODELS DE NEGOCI 
A INTERNET

14 i 15 de desembre, 
de 9 a 11 h

INFORMACIÓ 
I INSCRIPCIONS

Regidoria de Promoció 

Econòmica i Ocupació

C. Alt de Sant Pere, 73
Tel.: 935 648 505
A/e: montcadaempren@montcada.org

TARDOR
FORMACIÓ
ONLINE

2020

D i r i g i t  a  e m p r e s e s 
i persones emprenedores

Sortim!

MESURES DE PREVENCIÓ 
DAVANT LA COVID 

Més informació www.teatremontcada.cat  Teatre Municipal de Montcada i Reixac         @TeatreMontcada              @teatremontcada

Diumenge 15 de novembre, 
a les 17 i 18.30 h, 
al Teatre Municipal

JUNGLA
Cia. Big Bouncers

Preu: 8 euros; anticipada 5 euros

Divendres 20 de novembre, 
a les 20 h, al Teatre Municipal

L’ÈXIT DE LA 
TEMPORADA
Cia. El Terrat

Preu: 15 euros; anticipada 12 euros

Dissabte 21 de novembre, 
a les 20 h, al Teatre Municipal

SEÑORA DE ROJO 
SOBRE FONDO GRIS 
José Sacristán (Sabre Producciones, 
Pentación Espectáculos,TalyCual i AGM)

Preu: 25 euros; anticipada 20 euros

Divendres 27 de novembre, 
a les 20 h, al Teatre Municipal

MUJERES 
DE MÚSICA 
Sole Giménez

Preu: 18 euros; anticipada 15 euros

NOVA DATA I HORARI
NOU HORARI NOU HORARI

ENTRADES EXHAURIDES

+2

• La realització dels espectacles està condicionada a les mesures de prevenció de la Covid-19 vigents, que podrien obligar a suspendre’ls.
• El concert solidari de gòspel del 14 de novembre s’ha ajornat al febrer del 2021. A les persones que ja tinguessin entrada, se’ls retornarà 

els diners per la mateixa via com van adquirir-les (web o taquilla), a partir del 10 de novembre.
• Qui no pugui assistir als espectacles dels dies 20, 21 i 27 de novembre, a causa dels canvis de data i hora que ha fet l’organització, que ho 

comuniqui al correu electrònic cultura@montcada.org
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Com salvar les barreres amb 
Cerdanyola, Ripollet i Barberà
Enquesta de l’AMB sobre propostes per integrar les infraestructures que trinxen el territori

PARTICIPACIÓ

L’Àrea Metropolitana de Barce-
lona (AMB) convida la ciutada-
nia a fer aportacions sobre com 
voldria que en un futur fossin 
algunes de les infraestructures o 
espais que comparteixen Mont-
cada i Reixac, Ripollet, Cerda-
nyola i Barberà del Vallès; en 
concret, la N-150, la C-58, el 
riu Ripoll i el seu entorn. Per 
participar en la iniciativa no-
més cal omplir una enquesta 
virtual, anònima.
Aquesta acció forma part del 
programa Urbact, un projecte 
en el qual participen diferents 
àrees metropolitanes d’arreu 
d’Europa, amb l’objectiu de 
promoure models de desenvo-
lupament sostenible. Concreta-
ment, l’AMB forma part de la 
xarxa Riconnect, destinada a 
repensar, transformar i integrar 
les infraestructures de mobilitat 
per connectar persones, barris 
i entorns naturals a l’eix de la 

N-150. En aquest sector con-
corren els nuclis urbans de les 
quatre poblacions que, tot i es-
tar molt propers físicament, te-
nen com a barreres la carretera, 
l’autopista i el riu.

Complicitat del territori. L’enques-
ta ciutadana és una de les accions 
incloses al RiConnect, que tam-

bé inclou d’altres, com reunions 
amb els ajuntaments implicats. 
L’AMB pretén comptar amb la 
complicitat de tots els agents del 
territori: ciutadania, estaments 
polítics, associacions i tècnics de 
les administracions implicades 
perquè el projecte doni resposta a 
les necessitats reals i globals dels 
quatre municipis.

Pilar Abián | Redacció

L’acció forma part del programa Urbact, un projecte on participen diverses àrees d’Europa 
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Ple extraordinari 
i Audiència sobre 
els pressupostos
El ple extraordinari de pressu-
postos genrals de 2021 es farà 
el proper 19 de novembre a les 
18.30h de forma telemàtica i serà 
retransmès per laveu.cat, el canal 
Youtube de Montcada Comunica-
ció i montcada.cat. Una setmana 
abans està convocada l’audiència 
pública per explicar els comptes 
municipals, que es farà el 12 de 
novembre a les 19h, també de 
forma virtual a través dels canals 
esmentats. 
El contingut de la proposta eco-
nòmica del govern municipal ja 
es pot consultar al web montca-
da.cat | LG

Afectacions puntuals al carrer 
Circumval·lació de Can Cuiàs

De manera excepcional, un tram del carrer Circumval·lació passarà a 
ser de sentit únic els dies 17 i 18 de novembre. Aquest canvi ve mo-
tivat per les obres que està fent l’Ajuntament de Barcelona per instal-
lar unes escales mecàniques a Ciutat Meridiana que connectaran el 
carrer Agudes i l’avinguda dels Rasos de Peguera | LR

Formació fi scal per a empresaris
La Regidoria de Promoció Econòmica i Ocupació, en el marc del 
programa Montcada Emprèn, ofereix el 12 de novembre un taller en 
línia titulat ‘Aprèn a fer els teus impostos per gestionar el teu negoci’, 
que es farà de 10 a 14h. L’objectiu de la formació és que les perso-
nes empresàries adquireixin una metodologia de registre i càlcul dels 
impostos als quals han de fer front, per dotar-les de major autonomia. 
El temari inclou aprendre a fer models tributaris i informació sobre les 
obligacions fi scals de les activitats econòmiques –l’alta, la modifi ca-
ció i la baixa censal, entre d’altres. Més informació, a través del telè-
fon 935 648 505 o del correu montcadaempren@montcada.org | LR
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Creada per un grup de persones 
de Montcada, el seu àmbit d’ac-
ció és tot el municipi, a diferèn-
cia de la resta d’AV de la ciutat, 
arrelades a un barri determinat. 
“Som globals i independents, 
sense cap tipus de lligam amb 
les institucions”, comenta Jo-
sep Miracle, un dels impulsors 
del projecte. Respecte als objec-
tius, Raúl Delgado, un altre dels 
promotors, explica que són “tre-
ballar per millorar la ciutat, de-
nunciant el que no ens agrada i 
demanant responsabilitats a qui 
ha de resoldre els problemes”.

Moviment MiR, nova entitat veïnal
Amb una trentena d’associats, 
Moviment MiR ha presentat 
diverses instàncies a l’Ajun-
tament sobre l’estat dels car-
rers de la ciutat, l’incivisme 
i els abocaments il·legals de 
deixalles. “Com a ciutadans 
de Montcada creiem que no 
podem eludir la nostra res-
ponsabilitat i hem de prendre 
partit per aconseguir un poble 
millor”, ha manifestat Héctor 
Ardila. A la secció la Bústia –
pàgina 19– es pot llegir la carta 
de presentació de Moviment 
MiR | SA
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Una foc il·legal a Collserola acaba 
cremant 3.000 m2 amb l’autor ferit
Una crema il·legal al Parc Natural de Collserola, molt a prop de 
Can Cuiàs, va arrassar el 25 d’octubre 3.000m2 de vegetació ar-
bustiva. El foc es va originar a causa en un un hort il·legal que, en 
descontrolar-se, va provocar ferides en l’home que el va originar. 
Les fl ames van obligar a intervenir diverses unitats dels Bombers, 
la Policia Local, els Mossos i el Servei d’Emergències Mèdiques. 
També hi van participar membres de l’ADF La Serralada | SA
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INSCRIPCIONS:

INFORMACIÓ:

Regidoria de Promoció Econòmica i Ocupació

Tel.: 935 648 505

A/e: montcadaempren@montcada.org

Taller 
Online

Dijous 12 de novembre, de 10 a 14 h. Plataforma virtual Online (Zoom)

Aprèn a fer
els impostos del teu negoci

Societat
laveu.cat/societat

HALLOWEEN VIRTUAL
La Xarxa d’Equipaments i l’Associació de 
Comerç de Can Sant Joan han organitzat 
enguany concursos de disfresses a Instagram 

REPORTATGE. L’ÚS ABUSIU DE LES PANTALLES 

‘Reconnecta’t’ a la vida
Prevenir sobre els problemes que 
pot comportar un ús abusiu de les 
pantalles entre infants i joves és 
l’objectiu de la campanya munici-
pal ‘Reconnecta’t’, una iniciativa 
del Pla Local en Prevenció de Dro-
gues. ‘Des del confi nament, hem 
detectat un increment en l’ús de 
les pantalles, per això, considerem 
que és un bon moment per fer la 
campanya, per tal que les famí-
lies coneguin els problemes de 
l’abús dels dispositius i ofereixin 
als seus fi lls alternatives d’oci per 
prioritzar la salut en comptes de la 
comoditat’, ha dit la presidenta de 

l’Àrea Social, Mar Sempere (ECP). 
Les activitats i els missatges de la 
campanya es divideixen en quatre 
franges d’edat: de 0 a 3, 4 a 7, 8 
a 12 i més de 12 anys. En la cana-
lla més petita, es recomana que no 
facin servir cap tipus de pantalles. 
De 4 a 7 anys, es donen consells 
com fer un pacte d’ús de màxim 
una hora al dia i que sigui compartit 
amb adults. De 8 a 12 anys, s’intro-
dueixen els conceptes de privacitat, 
dret a la intimitat o l’aïllament social 
i, entre d’altres recomanacions, es 
demana que els infants no disposin 
del seu propi dispositiu mòbil | SA
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‘El dia que vaig tallar els cables de 
l’ordinador estava ben desesperada’
La pandèmia de la Covid-19 està 
impulsant al món una nova era 
de la connectivitat, en què la tec-
nologia s’ha convertit en una eina 
indispensable en la nostra vida per 
treballar des de casa, fer classes en 
línia, comunicar-nos amb els amics 
o omplir el temps d’oci. Però, l’om-
nipresència dels dispositius a la so-
cietat també pot comportar altres 
problemes colaterals, com  l’ús  
abusiu de les pantalles, especial-
ment entre la població més vulnera-
ble com infants i joves. ‘La Veu’ ha 
parlat amb famílies que han patit en 
primera persona els efectes nocius 
de les pantalles i han rebut l’ajuda 
del Punt d’Informació i Assesso-
rament en Drogues i Pantalles de 
l’Ajuntament, el servei Passa.

Gamer les 24h. El dia que Silvia Gó-
mez va tallar els cables de l’ordina-
dor del seu fi ll, de 16 anys, assegura 
que estava desesperada i ja no sabia 
què fer. “Es passava el dia engan-
xat a la pantalla. Se n’anava a 
dormir tard, no feia res a casa i 
era una baralla cada vegada que 
li deia que tanqués l’ordinador”, 

explica la mare. La situació familiar 
va millorar substancialment quan 
el jove va ser derivat des del seu 
institut al servei Passa. “La seva 
ajuda ha estat molt important”, 
assegura Gómez. 
Des del Passa es treballa una in-
tervenció individualitzada perquè 
cada persona se senti partícep en 
el procés i visqui les millores com 
un assoliment propi. Una part im-
portant de la teràpia és el treball 
de substituir i adquirir nous hàbits 
perquè, d’aquesta manera, es pu-
guin evitar les situacions de risc 
que poden acabar en una addicció. 
“Van treballar un horari de ruti-
nes diàries on estava molt pautat 
el que havia de fer en cada mo-
ment”, diu la mare, qui afegeix que 
tenia tasques com anar a buscar 
la seva germana a l’escola, rentar 
els plats, jugar en família, estudiar 
i fer els deures i dormir les hores 
necessàries.  El jove es va treure 
l’ESO i aquest curs ha començat 
un cicle de la branca jurídica. “Es-
tic molt agraïda al servei Passa i 
a l’institut per tot el seu ajut”, ha 
manifestat Gómez, qui recomana a 
les famílies demanar suport profes-
sional “perquè les addiccions no 
se’n van soles, sinó tot el contrari, 
van a més”.

Altres riscos. El servei Passa tam-
bé orienta les famílies sobre altres 
riscos lligats a les xarxes socials, 

com relacionar-se amb persones 
desconegudes o consumir contin-
guts no adients a l’edat. Aquest va 
ser el cas de Matilde Orellana, qui 
va demanar assessorament per un 
problema que va tenir la seva fi lla 
d’11 anys amb l’ús del mòbil. “Hi 
vam anar perquè la nena pren-
gués consciència que darrera 
de les pantalles hi ha perso-
nes que no sabem qui són ni 
què fan”, ha explicat la mare, tot 
afegint que la teràpia també els ha 
proporcionat eines per fer front a si-
tuacions d’aquest tipus: “Ara estic 
més tranquil·la. Tinc la sensació 
que he recuperat la meva fi lla”.

Sílvia Alquézar | Montcada

‘La Veu’ ha parlat amb 
famílies que han viscut 
a casa els efectes 
nocius de la tecnologia

Silvia Gómez és mare d’un fi ll adolescent que ha començat a superar l’addicció a la tecnologia gràcies a l’ajut del servei Passa

L’omnipresència de la tecnologia a la societat pot comportar, especialment entre els infants i joves, un mal ús de les pantalles
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Els avenços tecnològics són 
cada vegada més presents a la 
vida diària i resulta molt difícil 
no estar connectat a la societat 
de la tecnologia i la comunica-
ció. ‘La Veu’ ha parlat amb una 
família 4.0 que ha posat límits 
a les pantalles per fer-ne un ús 
responsable. 
Míriam Mañosa té  42 anys, és 
publicista de professió i té dos 
fi lls adolescents, una noia de 
14 i un nen de 12. “Som una 
família amb criteri, oberta i 
dialogant, però totalment tec-
nològica”, reconeix Mañosa: 
“Ho assumim i tampoc vo-
lem canviar”, conclou, tot afe-
gint que els dispositius poden 
ser l’origen d’algun confl icte a 
la família, però no la base. 
A casa seva hi ha un total de 
12 pantalles: quatre portàtils, 
un ordinador de torre, una tau-
leta, quatre mòbils, tres conso-
les de jocs i una televisió. “L’ús 
dels dispositius a casa és molt 
gran. La connexió és total. 
Els adults treballem amb or-
dinadors, tant per feina com 
per a estudis superiors i per 
informar-nos a través de les 
xarxes socials. I els nostres 
fi lls combinen els treball de 
l’institut amb el temps d’oci”, 
descriu Mañosa, qui és consci-
ent que la tecnologia passa, a 
vegades, per sobre de la comu-
nicació verbal.

Exemplaritat. “Existeix la idea 
que es fa un ús abusiu de les 
pantalles entre els adoles-
cents, però també en fem els 
pares”, critica Mañosa. “Qui-
na credibilitat pots tenir quan 
li dius al teu fi ll que apagui 
el mòbil, mentre no ho fas?”, 
es pregunta des de la convicció 
que el camí engegat no té mar-
xa enrere: “La tecnologia és 
una necessitat i a casa l’hem 
normalitzada”.

Límits. La regla sagrada a casa 
dels Mañosa Delgado és que 
tots els dispositius s’apaguen 
quan arriba l’hora dels àpats en 
família. Tampoc no es pot utilit-
zar la consola els dies d’escola. 
“Entre setmana,  la prioritat 
són els deures i estudiar, però 
quan no en tinc, puc veure 
Netfl ix o Youtube”, explica 
Joël Delgado, fi ll de la família, 
qui reconeix que passa bona 
part del dia connectat als dis-
positius, tant a l’institut com a 
la llar: “La tecnologia omple 
més de la meitat de la meva 
activitat diària. Em passa a 
mi i a tota la gent que m’en-
volta, a dins i fora de casa”.

Lluís Maldonado | Montcada
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Una família 4.0 explica a ‘La Veu’ la normalitat del dia a dia entre pantalles amb adolescents que són nadius digitals

‘Hem normalitzat la tecnologia a casa’

La família Mañosa Delgado compta amb 12 dispositius per combinar la feina i els estudis dels adults, i el dia a dia dels dos adolescents de casa

“Quina credibilitat té un 
adult que retreu l’ús del 
mòbil al seu fi ll, si ell 
continua connectat?”

REPORTATGE. L’ÚS ABUSIU DE LES PANTALLES

Donar les primeres passes junts 
És important acompanyar l’infant 
en el primer apropament a la tec-
nologia o Internet.

Establir normes prèviament 
Decidir quan es podran utilitzar 
els dispositius i el temps d’ús.

Explicar els riscos 
Donar els consells bàsics de se-
guretat i transmetre la idea que 
ha de comptar amb els pares 
davant qualsevol dubte o situació 
que es pugui sentir incòmode.

Crear espais i temps
de desconnexió
No es tracta de prohibir l’ús de les 
pantelles, però l’oci tecnològic ha de 
ser només una part de la diversió. 
Es recomana realitzar activitats en 
què no s’utilitzin els dispositius com 
jocs tradicionals de taula, sortides al 
camp, manualitat o cuina en família.

Ser un bon exemple
Els pares han de seguir també les 
normes per fer-ne un ús responsable 
i transmetre als fi lls la importància de 
saber desconnectar. Evitar que els 
vegin sempre amb el mòbil a la mà.

consells per 
a una bona 
educació 
tecnològica

5
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Les noves mesures anti-covid 
han obligat a modifi car el pro-
grama d’activitats del cicle de 
Drets Humans, Migració i Re-
fugi, organitzat pel departament 
de Cooperació i Solidaritat de 
la Regidoria de Ciutadania i 
Participació de l’Ajuntament. 
El concert solidari a càrrec del 
Cor Gòspel Gràcia, s’ha tras-
lladat del 14 de novembre al 20 
de febrer del 2021. El consistori 
retornarà l’import de les entra-
des i se n’hauran de tornar a 
comprar per a la nova data. La 

devolució es farà de manera au-
tomàtica a les persones que les 
van comprar per Internet i, per 
a la resta, de forma presencial a 
l’Auditori Municipal. 

Altres propostes. La festa dels 
Drets dels Infants, prevista el 21 
de novembre amb motiu del Dia 
Internacional dels Drets dels In-
fants, se celebrarà a través d’in-
ternet. Hi ha prevista una sessió 
d’escape room relacionada amb 
la temàtica, que es podrà seguir 
a través de l’Instagram Live de 
l’Ajuntament (usuari: @ajmont-

cada). En el moment de tancar 
aquesta edició, també hi ha pre-
vista l’actuació virtual del Mag 
Marín. 
D’altra banda, la Casa de la Vila 
acollirà de l’11 de novembre al 
3 de desembre l’exposició amb 
textos i fotografi es ‘Obre els ulls’, 
produïda per SOS Racisme. La 
mostra permet refl exionar sobre 
les formes de discriminació que 
moltes persones viuen a diari 
a les ciutats. L’horari de visita 
serà, de dilluns a divendres, de 
17 a 20h i l’aforament estarà re-
duït al 30%. 

CICLE DRETS HUMANS

Sílvia Alquézar | Redacció

La festa dels Drets dels Infants, prevista el dia 21, se celebrarà per Internet

El concert de gòspel s’ajorna 
per les mesures anti-covid

El concert solidari amb el Cor Gòspel Gràcia, dirigit per Òscar Altide, és tot un clàssic en la programació del Cicle dels Drets Humans
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El Consell de Dones ultima 
aquests dies el programa del Dia 
Internacional contra les Violènci-
es de Gènere, que es commemora 
el 25 de novembre. Enguany, les 
mesures per reduir el nombre de 
contagis de la Covid-19 marca-
ran la celebració, amb activitats 
en  línia i accions reivindicatives 
per fer des de casa. 
La primera iniciativa per donar 
visibilitat a la problemàtica està 
prevista del 20 al 29 de novembre 
i consistirà a decorar els balcons 
amb missatges reivindicatius. 
També es faran mascaretes amb 
el lema ‘Prou violències masclis-
tes’, que es podran aconseguir 
als equipaments municipals i als 
comerços adherits a la campanya 
‘Establiments contra les Violènci-
es Masclistes’.

D’altra banda, hi ha prevista una 
funció de teatre espontani en línia 
amb el títol ‘Què signifi ca el 25N 
per a tu?’, a càrrec del Colectivo 
de Mujeres Matagalpa. El dia de 
l’efemèride, la Biblioteca Elisen-
da organitza una sessió de contes 
a l’Instagram @bibsmir i l’entitat 
Kariatydes anima la ciutadania a 

posar il·luminació de color lila als 
balcons i fi nestres. L’endemà es 
llegirà un manifest reivindicatiu 
al Ple municipal de novembre i es 
programarà una activitat dirigida 
a homes de totes les edats sobre 
la construcció de les masculinitat 
amb previsió que es pugui fer un 
taller de llarga durada.

VIOLÈNCIES MASCLISTES

Sílvia Alquézar | Redacció

Les accions reivindicatives es faran des de casa per evitar el contacte físic

El Consell de Dones prepara 
un 25N amb activitats en línia

Enguany no es faran actes presencials a causa de les mesures per reduir la vida social
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“LO QUE DIRÁN”

MONTCADA 
I REIXAC

Direcció: Nila Núñez
Any: 2017
Durada: 61 minuts

Emissió online
Divendres 13
de novembre, 
a les 18.30 h

Col·loqui amb la directora 
a les 19.30 h a l’enllaç: 
https://meet.jit.si/
debatloquediran

Per poder veure-la escriu 
un mail a 
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L’arribada de la pandèmia el 
març passat va obligar El Ca-
liu a deixar de ser un menjador 
social per convertir-se en un 
punt de distribució d’aliments 
a persones vulnerables. De fer 
àpats per a una vintena d’usua-
ris dos cops per setmana al lo-
cal del carrer Bogatell, es va 
passar a repartir menjar per a 
més d’un centenar de famílies, 
situació que ha desbordat el 
grup de voluntaris que gestiona 
el servei. Judith Recasens, una 

de les fundadores, recorda que 
la fi losofi a d’El Caliu des dels 
seus inicis, ara fa vuit anys, 
era oferir un plat calent, però 
també un espai d’acollida i de 
creació de vincles per a perso-
nes en situació d’exclusió social 
en plena crisi econòmica. “La 
pandèmia ha desvirtuat el 
nostre plantejament inicial i 
ens ha obligat a actuar com 
un banc d’aliments, però la 
situació s’allarga i no ho po-
dem sostenir”, ha remarcat Re-
casens, qui considera que la de-

cisió d’aturar l’activitat ha estat 
“dolorosa i amarga, sobretot 
per la impotència que vivim 
en aquest moment”, ha dit. 
En una carta a La Veu, que es 
pot llegir a la secció de la Bústia 
–pàgina 19–, el grup de volun-
tàries dona les gràcies a totes 
les persones, comerços i enti-
tats que han fet costat a la ini-
ciativa des de la seva posada en 
marxa, tot destacant el suport 
incondicional de Josep Relat, 
qui va cedir el local per a obrir 
el menjador.

El menjador social l’Alzina, a 
Terra Nostra, s’ha convertit en 
un servei essencial en aquests 
temps de pandèmia. Gestionat 
per Creu Roja i l’Ajuntament, 
l’equipament ha passat de fer 
266 menús setmanals i atendre 
31 usuaris al mes de febrer a 
preparar-ne 492 i tenir 53 per-
sones ateses en el moment més 
àlgid del confi nament total, du-
rant els mesos de maig i juny. En 
l’actualitat, la xifra s’ha reduït 
–34 benefi ciaris i 400 menús set-
manals–, tot i que l’agreujament 
de la crisi social i sanitària pot 
tornar a fer créixer la demanda. 
“Abans de la Covid-19, només 
oferíem el dinar els cinc dies 
laborables però, des del març, 
també lliurem el sopar i, en 
alguns casos l’esmorzar, de di-
lluns a dissabte”, ha comentat 
el coordinador de l’ofi cina local 

de l’ong, César Martínez, qui ha 
afegit que, des que s’ha iniciat 
la pandèmia, també han posat 
en marxa el lliurament a do-
micili, amb més de 600 menús 
entregats en coordinació amb 
la Regidoria de Serveis Socials. 
També s’han repartit més de 
200 lots amb material d’higiene 
personal i de la llar i epis com 
mascaretes i guants. A banda, 
els usuaris que ho necessiten po-
den utilitzar els serveis de dutxa 
i bugaderia. 

“La crisi econòmica que ha 
provocat la pandèmia ha fet 
que moltes persones que vi-

vien de l’economia submergi-
da no tinguin ara la manera 
de guanyar-se la vida”, ha ex-
plicat Martínez, qui ha remarcat 
que el 62% dels usuaris del men-
jador social són persones autòc-
tones. “Amb aquesta dada 
volem trencar els estereotips 
sobre les persones que utilit-
zen aquest servei. Els ajuts es 
donen a la població que els 
necessiten, sense mirar el seu 
origen”, ha destacat el tècnic 
de Creu Roja, qui ha posat de 
relleu la importància de la feina 
d’una quinzena de voluntaris 
que fan tasques de suport a la 
cuina i la coordinació tècnica, 
“sense els quals aquest servei 
no seria possible”.

Altres accions. Creu Roja té al-
tres projectes relacionats amb 
la pobresa com les targetes per 
comprar aliments frescos, des-

tinades a famílies vulnerables. 
Durant aquest any, l’Ajunta-
ment ha aportat 32.000 euros a 
aquest programa i l’ong, 24.000. 
També s’han repartit lots de 
roba, higiene i menjar per a na-
dons i, en el marc del programa 
Èxit escolar, s’ha donat a la ca-
nalla el berenar, llibres i mate-
rial d’entreteniment per fer més 
portable la pandèmia i el perío-
de de confi nament domiciliari. 

D’altra banda, Creu Roja té al-
tres iniciatives per donar suport 
a persones que tenen difi cultats 
per anar a comprar o recollir els 
medicaments a la farmàcia. 
L’Ofi cina de Creu Roja compta  
amb una desena de tècnics de 
diferents àmbits, uns 460 volun-
taris i unes 700 famílies sòcies. 
Les persones interessades a col-
laborar amb l’entitat poden tru-
car al telèfon 936 916 161.

MENJADORS SOCIALS

Sílvia Alquézar | Redacció

Creu Roja ha duplicat el nombre de menús per atendre l’increment d’usuaris

L’Alzina, servei essencial 
en temps de pandèmia

Dues voluntàries del menjador social preparant un menú per repartir als usuaris

El Caliu s’acomiada per la crisi

Voluntàries d’El Caliu bufen les espelmes en el cinquè aniversari del menjador social

La conjuntura actual fa impossible el servei, que funcionava des del 2012
Laura Grau | Redacció

‘Els ajuts es donen 
a la població que els 
necessita, sense mirar 
el seu origen’
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Novetats en l’Ordenança reguladora
de la protecció i tinença d’animals
Per millorar la higiene de l’espai públic i la convivència ciutadana.

Et regalem
una ampolla per netejar

el seu pipi en el carrer.

SI TENS EL TEU GOS CENSAT,

rebràs a casa una carta on t’indiquem

com recollir-la.

SI NO TENS EL TEU GOS CENSAT,

fes-ho i recull la teva ampolla a l’Ajuntament.

VETERINARIS QUE PARTICIPEN A LA CAMPANYA

DE LLIURAMENT D’AMPOLLES:

· Centre Veterinari Nou Montcada

(C. Alacant, 20)

· Vetalliance Montcada

(Av. Catalunya, 13)

· Dispensari Veterinari del Vallès

(C. Camèlies, 44)

· Clínica Veterinària Selvàtics

(C. Jaume I, 11)

· Centro Veterinario Huellas

(C. Major, 67 baixos)

· Animals Can Sant Joan

(C. Reixagó, 57 local)

· Veterinari Antonio Gumbau

(C. Rocamora, 15 local 2)

· Terranova CNC

(C. Major, 41)

· MasDucan

(C. Salvador Dalí, 4)

· PetXades

(C. Terra Nostra, 37)

Ens estimem
MONTCADA I REIXAC

Cuidem-la!

Has de llençar voluminosos?
Truca’ns o escriu un mail a 

mobles.montcada@fcc.es

Te’ls venim a buscar gratuïtament

900 150 140
(de 9 a 14 h, de dilluns a divendres)

Multes de fins a 600 € per 

l’incompliment de l’Ordenança 

municipal per la convivència

PROHIBIT
deixar les escombraries fora dels contenidors
i l’abandonament de voluminosos

Reunió de constitució

del Consell de civisme

i convivència, un nou òrgan 

de participació ciutadana.

Seguiu la sessió per www.montcada.cat

Consell de civisme 
i convivència
Dimarts 24 de novembre, a les 18 h

Obert a tothom!

Igualtat de drets i oportunitats 
Eix 1.

Desenvolupament econòmic

i ocupació de qualitat 

Eix 3.

Bon govern, e-Administració

i innovació

Eix 5.

Eix 2.
Cohesió urbana i espai públic

Eix 4.
Entorn natural i transició ecològica

Consulteu el document complet a www.montcada.cat/PAM         Suggeriments a oac@montcada.org

El Pla d’Actuació Municipal (PAM) 2019 - 2023

és el document guia que regeix les prioritats, 
actuacions i planificació de l’activitat del govern 
municipal de Montcada i Reixac per a aquest 
mandat.

És un full de ruta municipal que defineix el 
model de ciutat que volem, especificant les línies 
d’actuació amb el propòsit de millorar la qualitat 
de vida de les persones que viuen a Montcada 
i Reixac i que prioritza les solucions de les 
principals problemàtiques del municipi.
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En un moment en què el petit 
comerç es troba en una situa-
ció complicada, agreujada per 
la pandèmia, volem posar en 
valor els negocis de proximitat 
de Montcada que han passat de 
pares a fi lls i que superen el mig 
segle d’antiguitat. Inaugurem el 
cicle ‘Nissaga de comerç’ amb 
la merceria Sisquet, un dels co-
merços més antics de Can Sant 
Joan, ubicat a la cruïlla entre 
Bateria i Reixagó. Fundat al 
1965, el negoci celebra aquest 
any el seu 55è aniversari. 

Orígens. El local que ara ocupa 
la botiga era, a principi dels 
seixanta, un taller de cotxes 
regentat per Francesc Masia, 
més conegut com el Sisquet. La 
seva dona, Carmen Serrano, 
afi cionada al món de la costura 
des la infància, atenia el negoci 
quan ell sortia a fer encàrrecs 
i, de forma improvisada, va co-
mençar a vendre fi ls i retalls en 
un racó del local. Finalment, el 
1965 el taller es va convertir en 
la Mercería Carmen, que va re-
gentar la dona del Sisquet fi ns 

als noranta. El comerç oferia 
una àmplia oferta de productes 
tradicionals de merceria, a més 
d’altres com perfumeria i jogui-
nes. Els clients s’emportaven 
recipients per omplir amb els 
perfums o sabons que es venien 
a granel. Avui dia la merceria la  
regenta Montse Masia, fi lla del 
matrimoni, que ha mantingut 
bona part dels articles que es 
venien abans –costura, pijames, 
roba interior i de nadó i roba de 
la llar, entre d’altres– i ha ampliat 
l’oferta amb peces de llenceria. 
La competència amb grans mar-
ques va fer que perfums i jogui-
nes es deixessin de vendre. 

Evolució. Des de ben petita, la 
Montse ajudava la seva mare 
després de l’escola i durant les 
festivitats. “Em col·locaven un 
esglaó per arribar al taulell i 
preparava les etiquetes de fe-
licitació”, recorda. Poc a poc, 
s’hi va anar implicant fi ns que 
al 1991, Carmen va traspassar 
el negoci a la seva fi lla de no-
més 20 anys. “La meva mare 
devia veure alguna cosa en 
mi per deixar-me la botiga a 
aquella edat”, afi rma la Mont-
se. A partir d’aquell moment, 
el nom del negoci va canviar a 
Merceria Sisquet, en record de 
l’antic taller. El 2004 la merceria 
va transformar completament la 
seva imatge, adaptant-la als nous 

temps. Després de sobreviure a 
les crisis econòmiques de 1993 
i 2008, Montse lluita per recu-
perar-se de les pèrdues sofrides 
durant el confi nament viscut a 
la primavera i garantir-ne la con-
tinuïtat, com a mínim, fi ns a la 
seva jubilació: “La nissaga aca-
barà amb mi perquè la meva 
fi lla no vol continuar amb el 
negoci; arribat el moment, es-
pero poder-lo traspassar però, 
mentrestant, gaudeixo cada 
dia del tracte  proper amb la 
meva clientela”.

NISSAGA DE COMERÇ 
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La propietària de la merceria Sisquet opina que la seva clientela valora molt el tracte personal que ofereix el comerç de proximitat

El local que ocupa la 
botiga era un taller que 
regentava Francesc 
Masia, ‘el Sisquet’

Eric Moner/ Beatriz Narros | Can Sant Joan

Sisquet, mig segle entre fi ls i retalls
La merceria, situada entre Reixagó i Bateria i fundada al 1965, és un dels negocis més antics de Can Sant Joan 

Montse Masia, entre els seus pares, Sisquet i Carmen, en una imatge de l’any 1997
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Acció subvencionada Octubre-Desembre 2020

Eficiència energètica en l’empresa

Si gestiones una indústria, 
una pime, ets una persona 
emprenedora o professional 
autònom, t’ajudem.

Objectius:
• Millorar l’eficiència energètica

de la teva empresa.

• Coneix polítiques energètiques 

que afavoreixen l’estalvi.

• Incorpora energies renovables.

Inscripcions fins al 20 de novembre:
A/e.: promocioeconomica@montcada.org
T.: 935 648 505

Organitza:

Regidoria de Promoció Econòmica i Ocupació

Grups municipals
laveu.cat/latevaveu

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als grups municipals, cadascun d’ells disposa d’aquest espai mensual per referir-
se a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal. Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir 
la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de 
basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confrontació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. 
En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot. 

Juan Carlos de la Torre

Som en plena segona onada d’aquesta pandèmia de coronavi-
rus que sembla que està molt lluny de ser passatgera. Queden 
molts mesos d’incertesa pel desconeixement real del que és 
el virus i les seves incessants muta cions. Hi ha dubtes per les 
galopants indecisions, els embolics de competències per im-
plementar mesures. S’intercanvien ganivets, en comptes d’unir forces. Haurien de refl exionar, 
abans que sigui tard i agafar d’exemple les relacions municipals. Qui ha de suportar tanta inep-
titud política és la ciutadania, que pateix les conseqüències de les restriccions dels governs, tant 
el nacional com l’autonòmic. La Generalitat ha criticat el govern central per la seva mala gestió. 
Avui, amb les competències a les seves mans, és inefi caç en les decisions que han arribat tard 
i està superada per la situació (segons ella aquesta situació amb una Catalunya independent no 
passaria). Calien més sanitaris que no han arribat i un reforç de la primera línia d’actuació sani-
tària en el restabliment de tots els serveis retallats en els nostres ambulatoris i hospitals. 
Això és conseqüència de la manca de compromís polític amb les inversions en sanitat. Només 
busquen una fi nalitat, la descomposició del nostre sistema sanitari públic, de qualitat i univer-
sal, per afavorir a la sanitat privada. També trobo a faltar que els polítics es posin en la pell dels 
col·lectius més afectats. Encara que acaben d’anunciar una línia d’ajudes als autònoms d’uns 
2.000 milions d’euros, sabem que no són sufi cients per pal·liar la greu crisi ocasionada per 
aquesta pandèmia.  Els sectors més afectats per la crisi –la restauració, l’oci, la cultura i el petit 
comerç en general– no podran aguantar més la pressió d’haver de pagar sense poder pujar la 
persiana dels seus negocis per generar el que se li reclama en tributs. No ens oblidem tampoc 
que el nostre municipi, a nivell industrial, està sent molt castigat amb el nou anunci de TE Con-
nectivity d’acomiadament, que afecta 248 famílies. No podem permetre que certs empresaris 
aprofi tin que l’administració estigui centrada en la pandèmia per poder fer i desfer al seu antull. 
Molta força a totes les famílies, tot el nostre suport als treballadors i les treballadores. TE Con-
nectivity no es tanca! Els governs d’aquest país i l’equilibri entre sanitat i economia estan en el 
tall de la navalla, esperem que aquesta no estigui prou afi lada.

Segona part, segon avís

Andreu Iruela

Los delitos de okupación de edifi cios y viviendas, tipifi ca-
dos en el Código Penal como “usurpación”utilización de 
inmuebles ajenos sin autorización, con o sin violencia, han 
experimentado un elevado crecimiento durante los últimos 
años en Montcada i Reixac. Así comenzaba la moción pre-
sentada por Ciudadanos en el pleno de octubre. Una moción que buscaba elaborar un Plan 
Municipal contra la okupación ilegal de viviendas, con el fi n de agilizar la devolución de los 
inmuebles ocupados ilegalmente a sus propietarios y contar con un servicio de asesoramiento 
y orientación jurídica para los propietarios afectados; elaborar un censo de viviendas okupadas 
de forma ilegal, donde se indique el tipo de ocupación –fi nes delictivos o por necesidad–, y 
llevar a cabo el seguimiento de las mismas; reforzar la presencia policial y el patrullaje preven-
tivo en las zonas de nuestra ciudad ya afectadas por el problema y garantizar la seguridad y la 
convivencia vecinales afectadas. 
Aunque la moción fue desestimada por el equipo de gobierno, consideramos que es un tema 
preocupante y que necesita de soluciones efectivas y ágiles. Desde el Ayuntamiento se está 
trabajando en el tema, reforzando el personal de la ofi cina de la vivienda y solicitando compe-
tencias a la Generalitat, pero consideramos que no es sufi ciente. En unos meses, Montcada i 
Reixac ha sido titular en los medios por el problema de la okupacion, como  el suceso de Mas 
Rampinyo o el reportaje de TV en el barrio de Can Sant Joan. Estos problemas derivaron en un 
tiroteo con un herido, o localización de plantaciones de marihuana en las viviendas ocupadas. 
Los vecinos de las viviendas okupadas conviven en ocasiones con actos incívicos y situaciones 
alarmantes como las citadas anteriormente. 
Desde nuestro grupo tendemos la mano, una vez más, para luchar contra esta situación y 
buscar las vías para dar apoyo a esos propietarios afectados y a esas familias vulnerables que 
se encuentran con imposibilidad de acceder a una vivienda digna.

Ana Pellicer

Aquesta segona onada de la pandèmia ens ha tornat a col-
pejar fortament afectant directament la nostra vida quotiana, 
amb restriccions horàries, de mobilitat, de convivència... Els 
nous brots de la Covid-19 han fet que el govern de la Gene-
ralitat suspengui temporalment algunes activitats econòmi-
ques. Una vegada més, un dels sectors més castigats és el del comerç local, que torna a patir 
directament aquestes mesures de limitació d’aforament o que directament ha de tancar la porta 
d’accés als seus establiments.
El model de comerç de proximitat és un motor econòmic de la ciutat i, alhora, un instrument 
per a la millora de la cohesió social i la convivència i ha de continuar sent així. Per aquest 
motiu, hem de transformar aquestes restriccions en una oportunitat per donar vida al nostre 
comerç. Depèn de la ciutadania de Montcada fer-li costat davant les mesures més dures com 
ara el tancament de determinats establiments comercials, bars i restaurants, centres esportius 
o centres d’estètica, de moment. 
La Generalitat també ha anunciat un segon paquet d’ajudes de 300M€ per als sectors afectats. 
Sabem que aquests recursos no són sufi cients. Des de l’Ajuntament hem suspès la taxa de ter-
rasses i ampliat les subvencions per a les associacions de comerciants per realitzar campanyes 
que incentivin i potenciïn la compra en el nostre comerç local, de proximitat.
Si girem la vista enrere en el temps, molts dels nostres records giren al voltant d’un establiment, 
d’una taula, d’un àpat, envoltats de la família, d’amics o de companys de feina. Malauradament 
en aquesta situació excepcional no ho podem fer però el que sí podem és gaudir del seu servei 
a domicili o per emportar. Consulteu el llistat de comerços de restauració al web municipal. 
Alimentem la nostra restauració! La Regidoria de Comerç, les associacions de comerciants i 
els grups municipals de l’oposició continuem treballant per la reactivació econòmica del teixit 
comercial i per buscar les fòrmules d’ajuda. Suport incondicional al nostre comerç local. Va-
lorem el que tenim!

Fem comerç. Comprem a Montcada!

A mitjan d’octubre vam presentar el Pla d’Actuació Munici-
pal a la ciutadania (PAM) 2019-2023. Aquest és el document 
que recull les línies estratègiques del govern municipal per 
a aquest mandat i que defi neix les prioritats amb un criteri 
transformador de la ciutat per millorar la vida de las persones 
i amb l’objectiu de donar resposta a las problemàtiques existents a la localitat. 
El PAM està dividit en cinc eixos temàtics o líníes estratègiques amb més de 400 accions con-
cretes que, no només suposen el projecte polític de mandat, sinó que són un veritable com-
promís amb la ciutadania. Malauradament, la situació de la crisi sanitària de la Covid-19 ens 
ha fet replantejar i modifi car els criteris vigents amb una realitat normalitzada al 2019 ja que, 
en aquest 2020, hem hagut de donar resposta a aquesta nova i difi cultosa realitat que ens ha 
canviat la nostra manera de viure i de conviure, amb una important afectació econòmica que 
sobretot perjudica els més vulnerables. No obstant això, no perdem de vista la necessitat d’en-
caixar aquesta obligada necessitat enfortint el nostre projecte polític amb uns comptes sanejats 
que signifi quin la recuperació econòmica de les arques municipals i que ens permetin portar a 
terme aquest compromís amb la ciutadania.
El PAM té un fort component de caràcter social, amb accions directes per millorar la qualitat 
de vida de las persones, fent de Montcada i Reixac una ciutat més inclusiva i solidària, amb 
un model de Serveis Socials que millori l’atenció a la ciutadania, més amable en la seva relació 
amb la gent gran i que tingui en compte els infants com a ciutadans de ple dret, desenvolupant 
un model de ciutat que millori la mobilitat de las persones amb criteris de transformació social 
i urbana. Com administració més propera a la ciutadania, és indispensable millorar-la i adap-
tar-la per ser més àgils i efi caç simplifi cant els processos amb les noves tecnologies.
Construïm una Montcada entre tots i totes, amb més plataformes i espais de participació ciu-
tadana, una ciutat que vol créixer sense deixar ningú enrere, que cuidi també del seu enorme 
patrimoni cultural i natural i que ja que pensa en clau post soterrament per reforçar l’orgull 
de pertinença. 

Pla d’Actuació Municipal

Salva Serratosa

El problema de la ‘okupación’
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La bústia del lector
Les cartes trameses a aquesta secció no han d’excedir de 25 línies. És imprescindible que els autors indiquin el seu nom i adreça. No es publica-
ran les cartes que atemptin contra persones o institucions. 

som@laveu.cat
T 935 726 492

Història de solidaritat
Fa més de vuit anys començàvem 
un gran projecte de solidaritat: El 
Caliu de Montcada. Moguts per 
la dura realitat de la crisi que en 
aquell moment ens envoltava, un 
grup de voluntaris vam engegar un 
projecte social adreçat a les perso-
nes més excloses del nostre poble. 
Sempre vam entendre el menjar 
com una eina de socialització, de 
creació de vincles i hàbits alhora 
que oferíem un àpat i d’altres que-
viures per endur. Al Caliu hem mi-
rat als ulls i donat escalf a famílies 
senceres, persones grans, moltes 
amb addiccions, persones soles 
amb famílies llunyanes, d’altres 
cultures o creences... Hem acollit 
persones sense llar, d’altres sense 
padró i molts cops les hem inten-
tat ajudar superant les nostres ca-
pacitats i possibilitats. A vegades 
ha estat molt dur, perquè la pobre-
sa és dura i amarga, i eixuta. Però 
sempre, sempre, ha valgut la pena.
Tanmateix la pandèmia va venir 
com un huracà. I El Caliu va pas-
sar de fer 20 àpats dos cops per 
setmana a repartir-ne més de 100, 
en una situació de gran limitació 
i estrès i mínims recursos. Malau-
radament, la pandèmia continua i 
ho farà durant un temps sostingut. 
El repartiment de menjar en les 
quantitats que hem estat fent els 
últims mesos necessita d’una 
coordinació local amb els recur-
sos públics que nosaltres no hem 
tingut. Segurament perquè no es-
tàvem preparats per això i sobretot 
perquè l’ànima d’El Caliu no és 
aquesta. De moment, ens aturem 
per refl exionar. És una decisió tris-
ta, dolorosa i amarga, sobretot, per 
la impotència que vivim en aquest 
moment. Volem agrair-vos a tots 
els que heu format part del nos-
tre camí l’esforç ingent que heu fet 
durant tot aquest temps. El Caliu, 
torni a obrir o no, formarà part per 
sempre d’una gran història de soli-
daritat del nostre poble.  I, per aca-
bar i plens d’agraïment, voldríem 
recordar unes paraules del nostre 
estimat Pere Casaldàliga: “Al fi nal 
del camí em diran: has viscut? has 
estimat? I jo, sense dir res, obriré el 
cor ple de noms”. I molts d’aquests 
noms seran els vostres. 

Judith Recasens
Equip El Caliu

Agraïment
Us volia explicar uns fets que han 
passat darrerament i que, gràcies 
a la intervenció dels Mossos Mont-
cada, en col·laboració amb Cer-
danyola i Ripollet, han acabat bé 
i ens sentim súper agraïts. A fi nal 
de setembre van entrar a robar al 
traster de casa i ens van prendre 
dues bicicletes bones que costen 

molts diners i, el més important, 
que fem servir habitualment.  Vam 
posar una denúncia als Mossos i a 
mitjans d’octubre i vam veure una 
de les nostres bicicletes anuncia-
da a Wallapop per una persona re-
sident a Ripollet. Vam anar a la co-
missaria a exposar els fets i ens va 
acompanyar un agent a la cita per 
interceptar el venedor, que no es 
va presentar. Uns dies més tard, 
em van trucar de la comissaria in-
dicant que quan tornés a quedar 
amb ell els avisés per coordinar-
ho de nou. Aquesta vegada tot 
va estar molt ben organitzat, amb 
moltíssims agents implicats. Es va 
presentar el venedor i el policia 
que m’acompanyava va compro-
var que la bicicleta era la nostra i 
el van detenir. Ja tenim la bicicleta 
a casa i el delinqüent detingut i es-
tem molt contents per l’excel·lent 
feina dels agents. 
He decidit explicar aquesta his-
tòria perquè sembla que cada 
vegada que es parla dels Mossos 
és per criticar-los i fer notar la cara 
sancionadora. El que m’ha passat 
a mi demostra que estan al nostre 
servei i ens ajuden quan es ne-
cessita. Penso que és important 
que la gent no compri res sense 
comprovar que no és robat, amb 
alguna factura que ho demostri, 
perquè fer-ho fomenta que conti-
nuïn els robatoris.

N.C
Mas Duran

Nova associació
L’Associació de Veïns Moviment 
MiR és ja una realitat. Estem a la 
disposició dels veïns i veïnes com 
una associació independent i lliu-
re. El nostre únic objectiu és exigir 
als representants municipals que 
treballin per aconseguir la millora 
de la qualitat de vida al municipi. 
Estem convençuts que hi ha al-
tres formes d’actuar que passen 
per dedicar tots els mitjans dis-
ponibles, tant humans com eco-
nòmics, al que creiem que, per a 
la majoria dels veïns, és prioritari 
i irrenunciable. Descartem l’opció 
còmoda i conformista que con-
sisteix a continuar observant la 
degradació continuada que pateix 
el nostre poble. Des de l’absència 
de serveis sanitaris, passant pel 
deplorable estat de les places, els 
parcs i l’asfalt, la manca de neteja 
viària, el deteriorament del mobi-
liari urbà, l’estat de les voreres, el 
creixent incivisme i els fenòmens 
constants d’ocupació d’habitat-
ges, fi ns a la mort progressiva del 
comerç local o l’augment d’impos-
tos. Actuarem com a receptors 
i generadors de denúncies als 
responsables municipals corres-
ponents de les queixes, millores, 

reclamacions, etc, que rebem dels 
veïns dels nostres barris, sempre 
que els motius siguin justicats i 
concloents. Sabem que es tracta 
d’una tasca difícil, però el que pre-
tenem és per al nostre municipi i 
això ens encoratja a posar-nos en 
marxa, compromesos amb una 
tasca que considerem molt neces-
sària. 
Estem oberts a col·laborar, infor-
mar i participar amb els nostres 
representants, amb vistes a acon-
seguir a curt i mitjà termini que els 
nostres barris siguin un orgull per 
a cadascun dels veïns i veïnes, als 
qui emplacem a comptar amb Mo-
viment MiR i a fer-nos arribar les 
queixes, idees de millora i preocu-
pacions que estiguin patint i que 
sabem que són moltes. Us dema-
nem  el vostre suport en aquesta 
aventura que hem iniciat per una 
Montcada més habitable.

AV Moviment MiR
Montcada i Reixac 

>Editorial
Nou estat d’alarma

el clic Envia la teva foto a som@laveu.cat

Vivo en la calle Clavell y la ven-
tana de mi habitación da enci-
ma de este árbol. Desde que 
el Ayuntamiento ha hecho este 
arreglo de la acera, no puedo 
abrir la ventana a causa del mal 
olor de los orines de los perros. 
Pediría a los responsables mu-
nicipales que eliminen la tierra 
o hagan algo para evitar que los 
perros puedan hacer sus nece-
sidades en este punto, causan-
do problemes de higiene.
María Fernández Montcada

La propera edició 
de ‘La Veu’, el 20
de novembre
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Montcada, com la resta de 
municipis de Catalunya, 
ha començat a aplicar el 
confi nament perimetral de 
caps de setmana, ordenat 
per la Generalitat, i les no-
ves mesures del segon estat 
d’alarma decretat pel go-
vern espanyol. Novament, 
fem un pas enrera en la 
recuperació de la normali-
tat per tal de lluitar contra 
la pandèmia, en comprovar 
que els contagis es tornen 
a disparar. Al nostre mu-
nicipi, les xifres van pujar 
a fi nal d’octubre a causa 
dels falsos positius detec-
tats al cribatge massiu fet 
a l’INS La Ferreria. Després 
de corregir els errors, es va 
comprovar que Montcada 
té un nivell de contagis si-
milar al d’altres municipis 
del voltant. Segons les da-
des més recents,  el risc de 
rebrot és de 679, lleugera-
ment per sota de la mitja-
na de Catalunya, que és de 
739. Continuen sent xifres 
altes i justifi quen les noves 
mesures adoptades per les 
autoritats. No ens queda 
més remei que assumir-les 
amb resignació, confi ant 
que permetin rebaixar els 
contagis i el nombre d’in-
gressos als hospitals, que 
comencen a estar saturats.

Aquest 2020 està sent, malauradament, un any d’absències i 
costums i tradicions aturades en el temps. La nostra tradicional 
celebració al Turó de Moia, amb la hissada de bandera, no es va 
poder celebrar i no ens vam poder trobar amb els amics i amigues 
amb qui ho fem cada any. El cap de setmana de la Castanyada un 
grup de joves voluntàries i voluntaris han pres el relleu i amb les 
mesures higièniques pertinents donada la situació de pandèmia, 
i gràcies a la donació de l’ANC han substituït la senyera. Des de 
Junts x Montcada i fent d’altaveu de tots els que, any rere any, 
hem fet d’aquest costum una tradició, els agraïm el compromís i 
la voluntat de fer poble i país. Els petits gestos són la mostra de la 
societat que construïm entre tots. Gràcies. 
JuntsxCat Montcada
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Coincidint amb el 15è aniver-
sari de la mort de Joan Cape-
lla (Montcada i Reixac, 1927-
2005), l’Ajuntament ampliarà 
el fons d’art de l’artista amb la 
compra de 201 obres propietat 
de la Sala Dalmau de Barcelo-
na. El pintor montcadenc va 
estar vinculat a aquesta galeria 
de Barcelona des de 1985 fi ns a 
la seva mort.
Les noves adquisicions, valo-
rades en 21.780 euros, consis-
teixen en 105 olis sobre tela i 
fusta i 96 pintures al tremp 
sobre paper. Les obres s’afegi-
ran al fons d’art que l’artista va 
cedir a l’Ajuntament al 2002 a 
canvi d’un sou vitalici i el com-

promís de conservar i divulgar 
la seva obra. Arran de la mort 
de la seva vídua M. Pilar Quin-
tana el passat mes de febrer, el 
consistori va decidir destinar 
els diners de la pensió vitalícia 
a la compra de les obres. La 
iniciativa va ser aprovada per 
unanimitat en el Ple ordinari de 
juliol.

Novetats. El fons d’art Joan Ca-
pella estava format fi ns ara per 
1.436 obres, la majoria dibui-
xos de petit format. Només un 
terç són olis i pintures al tremp, 
més valorades econòmicament 
i artísticament. “Amb les no-
ves adquisicions, no només 
incrementem el fons, sinó 

que incorporem obres de pes 
que ens faltaven” –ha destacat 
la regidora de Cultura i Patri-
moni, M. Rosa Borràs (ERC)–, 
qui es congratula de poder ofe-
rir properament al públic mont-
cadenc creacions  que mai s’han 
exposat a Montcada. El fons 
Joan Capella el gestiona direc-
tament aquest departament, ja 
que la Fundació creada al 2008 
amb aquesta fi nalitat està en 
procés de dissolució per discre-
pàncies entre la família del pin-
tor i la resta de membres del Pa-
tronat, entre els quals hi havia 
els crítics d’art Josep M. Cade-
na i Josep Corredor-Matheos, 
grans coneixedors de l’obra de 
l’artista. 

Cultura
laveu.cat/cultura

TEATRE MUNICIPAL
La comèdia ‘L’èxit de la temporada’, de la 
companyia El Terrat, es posposa fi ns al 20 
de novembre i s’avança de les 21 a les 20h

El fons d’art Joan Capella 
s’amplia amb 200 obres
El consistori les ha comprat a la Sala Dalmau per valor de 21.780 euros

PINTURA

Laura Grau | Redacció

‘Capella va ser un noucentista evolucionat’

Josep M. Cadena
Crític d’art

El crític d’art Josep M. Cadena coneix a fons l’obra de Joan 
Capella, a qui va descobrir a la Sala Dalmau, on l’artista va 
fer la majoria de les seves exposicions. Cadena ha destacat 
l’esforç del pintor per mantenir-se ferm en la seva voluntat 
pictòrica durant els anys de la postguerra i el franquisme. 
“En una situació de grisor i aïllament cultural, Capella mira 
cap a Europa, especialment França, però sense perdre les 
seves arrels locals”, destaca l’erudit, per a qui Capella era un 
“noucentista evolucionat”, que es va moure entre la pintura 
fi gurativa i abstracta, en una evolució coherent i personal, 
que va donar lloc a un estil propi. Cadena també creu que 
l’obra de Capella està marcada per la seva classe social, un 
treballador que pintava a les seves estones lliures i en una 
població poc mediàtica. “Aquestes circumstàncies  potser 
van perjudicar la seva projecció, però també li van perme-
tre mantenir-se fi del a si mateix”, remarca Cadena | LG

‘Va crear un estil personal i inconfusible’
L’escriptor i crític d’art Josep Corredor-Matheos va conèixer Joan 
Capella als anys quaranta quan estudiaven en una acadèmia de 
Barcelona. Va ser membre del Patronat de la Fundació Joan Ca-
pella i va seguir de prop l’evolució de l’artista. En la seva opinió, 
una de les característiques més interessants de la seva obra és 
que va saber integrar la tradició amb trets de les avantguardes. 
“Va incorporar certa abstracció, allunyant-se del realisme cru 
i creant un estil propi, que fa que les seves obres siguin in-
confusibles”, ha explicat el crític, qui creu que Capella no va ser 
prou valorat en el seu moment perquè el concepte d’art estava 
associat al trencament de la tradició i l’experimentació. “Però 
crec que el temps i la nova concepció de l’art han permès re-
cuperar molts artistes que, com Capella, van escollir un camí 
personal”, remarca Corredor, qui celebra que l’Ajuntament cen-
tralitzi l’obra del pintor al poble on va néixer i confi a que en el 
futur pugui crear un museu dedicat a la seva fi gura | LG

Josep Corredor 
Matheos
Crític d’art

El pintor Joan Capella, pintant al seu estudi de Mas Rampinyo a fi nal dels anys noranta
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‘Para llenar el cupo’, primer 
treball de l’artista Montserrap
La rapera defensa les dones que treballen a sectors històricament masculinitzats

MÚSICA

‘Para llenar el cupo’ és el títol 
del primer EP de la cantant 
Montserrap, nom artístic de 
Montse Borrego, tècnica de so 
de 30 anys que, tot i viure a 
cavall entre Tossa i Barcelona, 
té molts vincles amb Montca-
da, on va passar una part de la 
seva infància. “De petita, em 
deien la neta de l’Antònia de 
Cal Mantequero, el fundador 
de Gelats Mallafré”, explica 
la jove, que ve sovint a Mont-
cada a visitar la seva àvia o re-
trobar-se amb els amics. Amb 

aquest disc, format per sis temes 
i composat durant els mesos de 
confi nament, Montserrap ini-
cia la seva carrera en solitari, 
després d’haver format part del 
grup La Clika Pika, un projecte 
de rap combatiu i autogestiona-
ri impulsat per set noies. 

Crítica. En aquesta nova eta-
pa, Montserrap compagina el 
to rei vindicatiu amb la intros-
pecció. “Ara necessitava anar 
més al meu aire i explorar 
noves sonoritats”, diu la jove, 
que aposta per lletres en català i 

en castellà, reivindicant la seva 
condició de xarnega i alhora el 
seu amor per la terra. La rapera 
dedica el seu primer disc a les 
dones que treballen a sectors 
històricament masculinitzats, 
com la creació i la producció 
musical. “Moltes encara hem 
de sentir que estem a l’esce-
nari perquè cal complir amb 
la llei de quotes femenines”, 
denuncia. Al seu canal de You-
tube es poden veure els dos vi-
deoclips que ha publicat fi ns ara 
del tema ‘Coca cola y  mentos’ i 
del que dona nom al disc.

Montse Borrego, de nom artístic Montserrap, treballa com a tècnica de so en una empresa d’esdeveniments que ara es troba en ERTO
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Assessorament lingüístic per al teixit empresarial
El SLC s’ha afegit a la nova campanya de difusió del Servei d’As-
sessorament Lingüístic (SAL), promoguda pel Consorci per la Nor-
malització Lingüística (CPNL). El SAL vol dotar el sector empresa-
rial d’eines i recursos perquè puguin publicar textos de qualitat i 
redactar amb seguretat. Les empreses interessades han d’escriu-
re a l’adreça sal@cpnl.cat. També se’ls ofereixen altres serveis 
com el Pla d’autonomia lingüística, l’entrenament lingüístic per a 
empreses o les sessions formatives | LR

L’estudiant de màrqueting digital Wei Wu, de 30 anys d’edat i veí de 
La Llagosta (a la foto, amb la secretària de l’entitat, Anabel More-
no), ha guanyat el concurs convocat per La Unió de Mas Rampinyo 
per triar el disseny commemoratiu del centenari de l’entitat, que 
se celebra la propera primavera. La creació de WW, pseudònim 
de l’autor, va ser escollida entre una vintena de treballs i servirà 
per il·lustrar totes les accions que es posin en marxa per celebrar 
l’efemèride. “A dia d’avui, ja tenim el logotip de la celebració i 
la comissió de treball que s’ocuparà de defi nir els actes comme-
moratius que farem l’any vinent, si la pandèmia ens deixa”, ha 
explicat el president de La Unió, Francisco Javier Aguado | LG

Wei Wu, autor del disseny del centenari de La Unió

Nou servei de prèstec de documents a domicili  
A partir del 10 de novembre, les biblioteques de Montcada ofe-
riran servei de préstec de documents a domicili per a persones 
amb mobilitat reduïda, malaltes o que estiguin confi nades. Per sol-
licitar els documents cal omplir un formulari que es pot trobar al 
blog de les biblioteques (biblioteques.montcada.cat) o bé trucar 
al telèfon de la Biblioteca Elisenda (934 925 959). El repartiment 
es farà els dimarts, de 10.30 a 12.30h. La recollida dels llibres es 
farà al cap d’un mes, també a domicili | LR
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LLEGEIX LA NOTÍCIA A ‘LAVEU.CAT’

PATINATGE SOBRE GEL
La montcadenca Mireia Téllez, 
convocada de nou per la Federació 
Espanyola d’Esports de Gel

El Club de Ball Esportiu En-
dansa, amb seu a Montcada, 
va fer un gran paper a la Copa 
d’Espanya en la modalitat de 
ball llatí, disputada del 10 al 
12 d’octubre a Alacant. En to-
tal, l’entitat local, que dirigeix 
la ballarina Eva Nieto, va gua-
nyar a set categories i va acon-
seguir dues segones posicions.
“Estem molt contents amb 
els resultats perquè per a  al-
gunes de les nostres parelles 
era la primera vegada que 
competien en aquest torneig 
estatal”, ha manifestat el presi-
dent del CBE Endansa, Carles 
Cirera, qui també ha destacat 
que pràcticament tots els parti-
cipants montcadencs van acon-
seguir pujar al podi.

Resultats. El club local es va 
classifi car en primera posició a 
la categoria A i C per equips. 
Per parelles, Eva Nieto i Carles 
Cirera, amb diversos guardons 
a nivell mundial, van guanyar a 
la categoria sènior 2AI i els seus 
companys d’equip Lourdes 
Domínguez i Xavi Otamendi 
van acabar en segona posició. 

En sènior 3AI, Marina Rodrí-
guez i Rafael Rodríguez es van 
proclamar campions estatals, 
mentre que les parelles Eulàlia 

Llorens-Jordi Alcántara i Paco 
Baena-Montse Artigues van 
quedar en cinquena i sisena po-
sició, respectivament.
D’altra banda, al grup d’adults 
2AI, Marc Bisbal i Laura Rojo 
també es van adjudicar el mà-
xim guardó. A la prova júnior 
2B, Mario Lirio i Noa Ribes 
van ser els primers i, al grup jú-
nior 1, Rafael Rodríguez i Ma-
ria Rodríguez van aconseguir 
pujar al més alt del podi i la pa-
rella formada per Aleix Cirera 
i Aina Otamendi van fi nalitzar 
en segon lloc.
El proper campionat estatal on 
participarà Endansa està pre-
vist el 22 de novembre a Va-
lència, tot i que la seva disputa 
resta pendent de l’evolució de 
la pandèmia.

BALL ESPORTIU

Sílvia Alquézar | Redacció

L’entitat es va endur set màxims trofeus i va obtenir dues segones posicions

Èxit del Club Endansa a 
la Copa d’Espanya de llatí

Aleix Cirera i Aina Otamendi va ser la parella montcadenca més jove de les que hi van participar
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Montcada i Reixac es 
va endur el màxim 
trofeu a les categories 
A i C per equips

El sènior A del CH La Salle va 
aconseguir l’1 de novembre la 
primera victòria al pavelló Mi-
quel Poblet, després de vèncer 
l’Handbol Terrassa per 32 a 29. 
El tècnic lassal·lià, Pau Lleixà, 
s’ha mostrat content pel triomf: 
“Hem superat un rival directe 
i hem fet valer el factor pista, 
tot i jugar sense públic”. Per a 
l’entrenador, les claus del triomf 
van ser “la bona defensa a la 
primera part i saber aturar la 

innovadora tàctica dels terras-
sencs, amb atacs amb 7 juga-
dors”. Els màxims golejadors 
van ser Daniel Muñoz (La Salle) 
i Marc López (Terrassa), amb 
vuit dianes. A banda de la vic-
tòria, l’altra notícia positiva va 
ser el retorn de Genís Asensio, 
després d’un any sense jugar 
per una greu lesió.
A la jornada anterior, l’equip 
lassal·lià va perdre a casa contra 
l’Handbol Sant Cugat (25-30). 
Els locals van fer un bon partit, 

però un seguit d’errades al se-
gon temps va permetre al rival 
endur-se el triomf.
Pel que fa al pròxim matx, La 
Salle es desplaçarà el 7 de no-
vembre a Mataró, on no ha 
guanyat en les quatre últimes 
visites. El conjunt mataroní és 
el penúltim al grup D de Prime-
ra Estatal, amb 1 punt, mentre 
que els montcadencs són vui-
tens, amb 5. “No ens hem de 
refi ar perquè té la necessitat 
de puntuar”, ha dit Lleixà.

Sílvia Alquézar | Redacció

Daniel Muñoz, amb el dorsal 24, va ser el màxim golejador contra l’H. Terrassa, amb 8 dianes

El conjunt que entrena Pau Lleixà s’imposa a l’Handbol Terrassa per 32 a 29

La Salle obté el primer triomf 
a casa i es col·loca al vuitè lloc

HANDBOL. PRIMERA ESTATAL
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Cara i creu del juvenil A del FS 
Montcada a les dues últimes 
jornades. El conjunt que entre-
na Álex Navalón va sumar la 
primera victòria a la lliga, el 24 
d’octubre al pavelló Miquel Po-
blet, després de superar el CET-
10 per 7-3. En una gran segona 
part, els montcadencs van do-
nar la volta al marcador i es van 
retrobar amb el seu millor joc. 
Una setmana després, una mala 
segona part va abocar el juvenil 
A a la segona derrota al sub-
grup 3B de la Divisió d’Honor 
estatal, en perdre contra el Jesús 

Maria CE per 7-5. El FS Mont-
cada no va saber mantenir la 
renda de 2-5 amb què va acabar 
el primer període. “Estem molt 
decebuts perquè teníem en-
carrilat el matx per posar-nos 
entre els primers”, ha dit Na-
valón. L’equip ocupa el cinquè 
lloc, amb 3 punts. El juvenil re-
brà el 7 de novembre al pavelló 
Miquel Poblet (13h) la visita del 
Montesión de Palma de Mallor-
ca –amb 2 punts– i, el dia 14, es 
desplaçarà a la pista de l’Indus-
trias Santa Coloma, que lidera 
el subgrup amb 6 punts, els ma-
teixos que el Palma Futsal. 

El tècnic del juvenil A del FS Montcada, Álex Navalón, segueix atent el partit contra el CET-10

El juvenil A venç el CET 10, però perd amb el Jesús Maria

El FS Montcada suma 
un triomf i dues derrotes

FUTBOL SALA. DIVISIÓ D’HONOR JUVENIL

Sílvia Alquézar | Redacció
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L’entitat té aquesta temporada prop de 220 jugadors i un total de 15 equips

La UB MiR aposta per reforçar 
el planter i fomentar l’escoleta

BÀSQUET

Una part de l’èxit de l’escoleta és fruit de l’acord amb l’escola La Salle per oferir el bàsquet en el marc de les activitats extraescolars

Sílvia Alquézar | Redacció

La UB MiR compta aquesta 
temporada amb prop de 220 
jugadores, repartits en un total 
de 15 equips i l’escoleta. El club 
ha apostat per reforçar el plan-
ter i intentar ampliar el nom-
bre de jugadors que s’inicien 
en la pràctica d’aquest esport. 
La gran novetat d’enguany és 
que l’entitat no cobra cap quo-
ta als més petits, una iniciativa 
que també han posat en marxa 
altres entitats esportives com el 
FS Montcada i el CH La Salle. 
“Hem cregut oportú que l’esco-
leta sigui gratuïta per fomen-
tar l’esport entre la canalla, 
tenint en compte la conjuntura 

actual per la Covid-19”, ha in-
dicat el president, Carles Vilalta, 
qui s’ha mostrat molt content per 
l’acollida que ha tingut la inicia-
tiva, ja que s’hi han inscrit una 
quarantena d’infants. 
Una part de l’èxit de l’escoleta és 
fruit de l’acord amb l’Escola La 
Salle per oferir el bàsquet en el 
marc de les activitats extraesco-
lars. “La col·laboració és molt 
important perquè ens permet 
arribar a més infants. Nosal-
tres ens encarreguem de posar 
el material i els entrenadors”, 
ha comentat Vilalta, qui espera 
que l’activitat esportiva, aturada 
per la pandèmia, es pugui re-
prendre aviat.

Valors. La UB MiR té aquesta 
campaya un total de 15 equips: 
4 sèniors –3 masculins i 1 feme-
ní–, 1 sub-25, 1 sub-21, 1 júnior, 
2 cadets, 1 preinfantil, 3 minis 
–2 masculins i 1 femení– i 2 pre-
minis –un mixte i un masculí. 
L’objectiu és fer un bon paper a 
totes les competicions i fomentar 
els valors de l’esport entre els in-
fants i joves. Pel que fa al primer 
equip, el plantejament del club 
és pujar a Primera, després de 
l’ascens a Segona aconseguit la 
temporada passada. L’equip, que 
estrena el tècnic Pau García a la 
banqueta, no ha pogut debutar 
encara a la lliga a causa de les 
restriccions anti-covid.
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Coneix els objectius i els principals eixos d’actuació
i fes preguntes durant la sessió.

Pla d’acció
de Montcada Ciutat Amiga 
de les Persones Grans
18 de novembre, a les 18 h

PRESENTACIÓ

1 23Participació
efectiva 
de les 
persones 
grans

Serveis que 
atenen amb 
respecte
i de forma 
inclusiva

Montcada 
i Reixac 
accessible, 
transitable
i habitable

Seguiu la sessió per www.montcada.cat

Mor Antonio del Río, membre del 
‘dream team’ de l’handbol local
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El montcadenc Antonio del Río, 
un històric de l’handbol local, 
va morir el 29 d’octubre a l’edat 
de 80 anys a causa del corona-
virus. Del Río va ser l’entrena-
dor de l’equip del CH La Salle 
que es va proclamar Campió 
d’Espanya de Segona Nacional, 
l’any 1963. 
Amb motiu del 55è aniversari 
d’aquesta fi ta, Montcada Co-
municació va publicar fa dos 
anys un documental que es pot 

veure al canal Youtube de l’or-
ganisme en què van participar 
bona part dels seus protagonis-
tes. L’equip estava format per 
Emilio León, Jaume Sagués, 
Bartomeu Salvatella, Juan Ji-
ménez, Joan Espona, Dionisio 
Peláez, Ignasi Casamada, Ciscu 
Figueras, Vicenç Amaro, Joan 
Molina i Jaume Relat. L’Ajunta-
ment va fer un reconeixement a 
l’equip a la gala dels Premis Es-
portius  de l’edició del 2018 | LG
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